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خبـر

ماجرای شب نامه های مجلس

  از برگه بازجویی
 تا فیلم بازجویی همسر سعید امامی

نویسنده شب نامه ناشناس باقی می ماند و امضای مشخص نیز پای 
آن نیست. گاهی اصلًا امضایی ندارد و گاهی عناوینی کلّی مثل »امت 
حزب الله«، »جمعی از فرزندان و خانواده های شهدا«، یا »انتباه نامه 
اجتماعیون – عامیون ایران«، »اعلان ملت به بریگاد قزاق« یا مانند 
آن پایین نامه خودنمایی می کند. شبنامه برای تهدید یا اعمال فشار 
تهیه و توزیع می شود. نمونه هایی از نگارش و توزیع این شب نامه ها 
در سال های اخیر، داخل و خارج مجلس وجود داشته است که آن ها 

را با هم بررسی می کنیم.
عطااله مهاجرانی، وزیر پیشین ارشاد که تجربه پخش کردن شبنامه 
علیه خود در مجلس را داشت، در توئیتر نوشت: »توزیع شب نامه در 
مجلس ســابقه دارد. در جلســه استیضاحم در مجلس پنجم برخی 
در وســط جلسه شبنامه علیه من توزیع کردند. منتها عقلشان و سن 
و سالشان از مالک! بیشتر بود. شب نامه ها را در کازی )کازیه / کازیو( 
نمایندگان قرار داده بودند. مالک طفلک بشــور و بپوش شــب نامه 
را در صحن توزیع کرد.« اشــاره مهاجرانی به کازیه نمایندگان اشــاره 
دارد که محل قرار دادن نامه های هر نماینده است. مطلبی که احمد 
شیرزاد نماینده مجلس ششم نیز در گفتگو با فرارو به آن اشاره کرد و 
در بخــش دیگری از گزارش خواهد آمد. با توجه به جمع بندی میان 
صحبت های مهاجرانی و شــیرزاد، شــبنامه های حســاس در صحن 
توزیــع نمی شــود )کــه منشــاء آن مخفــی بمانــد( بلکه در کمــد نامه 
)کازیه( نمایندگان قرار می گیرد. پیگیری خبرنگار فرارو از خبرنگاران 
باســابقه پارلمانی نشــان می دهد که ارســال پیامک بــه تلفن همراه 
نماینــدگان، ارســال فکس به دفتر، توزیع در صحن توســط نیرو های 
کادر خدماتــی یــا اداری و قرار دادن در کازیــه از جمله راه های پخش 

شبنامه یا محتوایی مانند آن در ادوار مختلف مجلس بوده است.
در دهه هفتاد شــبنامه های زیادی توزیع شــد که ســه مورد از آن ها را 
مــرور می کنیــم. پس از وقایعــی که ســال ۱۳۷۷ اتفاق افتــاد و با نام 
قتل هــای زنجیره ای مشــهور شــد، اطلاعیه ای با منشــاء نامشــخص 
بــه دفاتر روزنامه ها رســید. ایــن اطلاعیه که با عنــوان »اطلاعیه گروه 
فدائیــان اســلام ناب محمــدی مصطفــی نــواب« روز ۱۵ دی ۱۳۷۷ 
چاپ شد، مسئولیت برخی قتل ها را بر عهده می گرفت: »یک واحد 
قضایی با ســه نفر قاضی عادل بعد از محاکمه غیابی، معدومین را 
مفســد فی الارض تشخیص داده و محکوم به اعدام کردند. )گنجی، 

 )۱۳ ،۱۳۷۸
از  هاشــمی رفســنجانی در خاطــرات ۹ آبــان ۱۳۷۹، دربــاره یکــی 
شــب نامه های دیگــر مربــوط به قتل هــای زنجیره ای نوشــته اســت: 
»جمعی از معاونان وزارت اطلاعات آمدند. از اینکه گروه بازجو های 
قــوه  و  می کننــد  منتشــر  شــبنامه  وزارت،  مدیــران  علیــه  معــزول، 
قضاییه به شــکایت متهمان شــکنجه شــده، ترتیب اثر نداده وگفته 
به همان ســازمان قضایی ]نیروهای مســلح[ شــکایت ببرند، بســیار 
ناراحت بودند.گفتند، در ملاقات دیروزشــان با آقای ]ســیدمحمود[ 
هاشمی شاهرودی، ]رییس قوه قضاییه[ هم نتیجه معکوس گرفته اند 
اطلاعــات  مدیرکل هــای  اســت.گفتند،  شــده  توهیــن  آنهــا  بــه  و 
جمع شده اند و تهدید به استعفای دسته جمعی  نموده اند؛ برای حل 

مشکل استمدادکردند.
هفته نامه عصر ما ارگان رســمی ســازمان مجاهدین انقلاب اسلامی 
در شــماره ۶۳ خــود )بهمــن ۱۳۷۵( نامــه ای بــا امضــای حــزب الله 
شیراز و موضوع اخطار کتبی این گروه منتشر کرد که در آن آمده بود: 
»مقاله شــما با عنوان ولایت مطلقه فقیه و قانون اساســی در شماره 
قبل هفته نامه رویت شــد. مثل این که شما از اینکه حزب الله نسبت 

به شما موضع جدی نمی گیرد دچار اشتباه شده اید و خیال کرده اید 
حزب الله در موضع ضعف اســت و با همین اســتدلال پای را از گلیم 
خــود فراتر نهاده ایــد و ...« )حجاریان، ۱۳۷۹، ۲۷۷( آنچه دســتمایه 
نوشتن این نامه شد، مقاله ای بود که حجاریان در شماره ۶۲ عصرما 
در پاسخ به سرمقاله حسین شریعتمداری و تعبیر او از ولایت مطلقه 

فقیه نوشته بود.
یکی از معروف ترین توزیع شــب نامه ها در مجلس، به ســال ۱۳۹۲ و 
جلسات رای اعتماد وزرای پیشنهادی دولت روحانی بر می گردد. در 
جریان رای اعتماد به وزرای دولت روحانی، ده ها شبنامه به خصوص 
علیه محمدعلی نجفی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش و همچنین 
بیژن زنگنه وزیر پیشنهادی نفت، جعفر میلی منفرد وزیر پیشنهادی 
علوم، مسعود سلطانی فر و سیدرضا صالحی امیری گزینه پیشنهادی 
وزارت ورزش و جوانــان توزیــع شــد. )همشــهری، ۱۳۹۲( بــه غیــر از 
بیژن زنگنه، چهار نفر دیگر نتوانستند از مجلس برای ورود به دولت 
یازدهــم رای اعتماد بگیرند. علی مطهری نماینده ادوار مجلس که 
در مجلس نهم عضویت داشت، همان زمان به روزنامه شرق گفت 

که کپی برگه بازجویی یکی از وزرا در کازیه نمایندگان قرار گرفته بود.
ســال ۱۳۹۱ تحقیــق و تفحص از ســازمان بــورس در مجلس مطرح 
بود و ۲۳ آبان نامه ای ســه صفحه ای در کازیه نمایندگان قرار گرفت 
که خواســتار کنار گذاشتن این طرح شده بود. این نامه سه صفحه ای 
امضا نداشت و پایان آن نوشته شده بود و من الله توفیق. »در جریان 
بررســی تحقیق و تفحص از ســازمان بــورس و اوراق بهــادار، الیاس 
نــادران نماینــده مردم تهران در تذکری بــه رئیس مجلس گفت: در 
کازیوی نمایندگان گزارش ســه برگی گذاشــته شــده که امضــاء ندارد 
و ذیــل آن نوشــته شــده، مــن الله التوفیــق، مــن، مــن الله التوفیــق را 
نمی شناسم. علی لاریجانی در پاسخ به این تذکر نادران و این جمله 
که من الله التوفیق را نمی شناسم، گفت: به مرور مشخص می شود.« 
همــان زمان مطرح شــد که نادران به طنز و کنایــه این جمله را گفته 
اســت، چون گزارش ها و نامه ها باید امضای مشــخص داشته باشد. 
در نهایت با این تحقیق و تفحص در مجلس مخالفت شد؛ و من الله 

توفیق هم پیدا نشد.
احمد شــیرزاد، یکی از نمایندگان مجلس ششم در این رابطه اظهار 
داشــت: در مجلس ششــم با افشــای بعضی اطلاعات روبرو بودیم. 
یعنی صبح که به مجلس قدیم می رفتیم، می دیدیم نامه یا گزارشی 
در کازیــه نماینــدگان قرار گرفتــه. یکی از مواردی که بــه طور دقیق به 
خاطر دارم، قرار دادن فیلم بازجویی همسر سعید امامی از متهمان 
پرونده قتل های زنجیره ای بود که اگر اشتباه نکنم، سی دی آن را برای 

نمایندگان گذاشته بودند.
او ادامــه داد: »شــبنامه زمانی توزیع می شــود که کســانی می خواهند 
اطلاعاتــی را افشــا یــا موضوعــی را مطــرح کننــد، امــا نمی خواهنــد 
مسئولیت آن را بر عهده بگیرند. چهار یا پنج سال اول انقلاب توزیع 
شــبنامه خیلی زیاد بود. بیانیه هایی که امضای مشــخصی نداشت و 
البتــه کســی هم خیلی بــه آن توجه نمی کــرد. در ایــن دوره ای که مد 
نظر ماســت، گاهی اطلاعاتی منتشــر می شــد که کسی مسئولیت آن 
را بــر عهده نمی گرفت، اما به صورت رســمی هم تکذیب نمی شــد. 
اعمال فشار هم البته فقط به صورت شبنامه نبود. مثلًا بعد از قضیه 
مسکوت گذاشــتن اصلاح قانون مطبوعات مطرح شد که عده ای در 
مجلس حاضر شده بودند تا در صورتی که این مساله در دستور قرار 
بگیــرد، به صحن بریزند. خوب اســت که درباره این مســائل تحقیق 

شود که بدانیم شایعه بود یا نه؟ 

دولت

انتظار می رود دولت چهاردهم از شعارزدگی فاصله بگیرد
ســخنگوی حــزب اعتدال و توســعه، تاکید کــرد: انتظار می رود دولــت چهاردهم از 
مظاهــر آرمانی و شــعار فاصله گرفته و برای پاســخ به مطالبــات جامعه وارد مرز 

عمل شود.
جواد هروی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به اولویت هایی که دولت چهاردهم در 
حوزه های سیاسی، اقتصادی و فرهنگی باید در دستورکار خود قرار دهد، بیان کرد: 
با عنایت به این که انتخاباتی که برگزار شد برای مردم یک شرایط تازه ای را رقم زد. 
بر اساس وعده های انتخاباتی که دکتر پزشکیان دادند و آنچه که وزرای پیشنهادی 
در جلســات رای اعتماد مجلس شــورای اسلامی بیان کردند، همه این ها این پیام 
را بــه جامعــه القا کــرد که دولت چهاردهــم قصد دارد که یک رشــته عملیات تازه 
جهــت برون رفــت از تنگناهای فعلی چه در بســتر داخلی  و چه در بســتر خارجی 
را آغــاز کنــد. وی تاکیــد کــرد: چه زمانی ما باید شــاهد این باشــیم کــه نگرش های 
کارشناســانه در بســتر عملیات قرار بگیرد؛ ساز و کارها، دســتورالعمل ها و قوانینی 
لازم ایجاد شود و شاهد پیشرفت کشور باشیم. دولت چهاردهم راه سختی را پیش 
روی خود دارد به جهت اینکه بتواند هم به وعده های خود عمل کند و هم جامعه 

را از وضعیتی که گرفتار شــده اســت، نجات دهد. در عرصه فرهنگی همیشه آنچه 
که خمورد بحث بوده موضوع گشــت ارشــاد بوده اســت. درحالی که بدنه کشــور و 
نظــام پر از آســیب هایی اســت کــه در عرصه آمــوزش و مباحث مرتبــط با جوانان 
وجود دارد. امروز در حوزه نظارت بر رفتار کودکان و جوانان و مباحثی از این دست 
کارهــای عظیمــی را پیــش رو داریم و بایــد برنامه هــای جــدی را در جهت ترمیم 

آسیب های فرهنگی در جامعه پیگیری کنیم.
وی افزود: فقظ پرداختن به موضوع FATF در حوزه سیاســت خارجی یا پرداختن 
به موضوع گشــت ارشــاد توقع مردم نیست. انتظارات بســیار وسیع تر و گسترده تر 
است. امیدوار هستیم که دولت چهاردهم بتواند بر اساس یک رویکرد واقع بینانه 
نســبت به شــرایط جهانی موقعیت خود را پیدا کند.  قطعا یک رشــته از حاشیه ها 
وجــود دارد کــه می توانــد دامن این دولت را مانند  دولت های گذشــته بگیرد و آن 
را ناکارآمــد کنــد. جریان هایی مانند چای دبش، اختلاس ها و حقوق های نجومی 
که وجود دارد، متاسفانه دامن تاریخ معاصر ما را گرفته است و لکه های ننگی در 

تاریخ معاصر ما بر جای گذاشته است.

نقل و انتقال لنج باری به شماره ثبت 13311- بندرعباس

شناسه 1771116 م الف :1

به اســتناد رونوشت سند شماره 17794 مورخ 1403/04/04  
با شناسه سند 140311456953000001 دفتر اسناد رسمي 

40 بندرگناوه آقای ماشــاءاله جلالی فرزند مظفر 3 دانگ سهام خود در مالکیت 
لنج باری  به شماره ثبت 13311- بندرعباس را به خانم نصرت حیدری فرزند 

امراله انتقال قطعي داده است.
مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران آگهی می گردد.

فراخوان مناقصه عمومی همراه ارزیابی کیفی
نوبت اول

شــرکت پالایش نفت آبادان در نظر دارد مناقصه های مشــروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
برگزار نماید، کلیه مراحل برگزاری تشریفات مناقصه از دریافت اسناد ارزیابی کیفی و سایر مراحل بعدی مناقصه از 

طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس  WWW.SETADIRAN.IR انجام خواهد شد. 
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خبـر

ماجرای شب نامه های مجلس

  از برگه بازجویی
 تا فیلم بازجویی همسر سعید امامی

نویسنده شب نامه ناشناس باقی می ماند و امضای مشخص نیز پای 
آن نیست. گاهی اصلًا امضایی ندارد و گاهی عناوینی کلّی مثل »امت 
حزب الله«، »جمعی از فرزندان و خانواده های شهدا«، یا »انتباه نامه 
اجتماعیون – عامیون ایران«، »اعلان ملت به بریگاد قزاق« یا مانند 
آن پایین نامه خودنمایی می کند. شبنامه برای تهدید یا اعمال فشار 
تهیه و توزیع می شود. نمونه هایی از نگارش و توزیع این شب نامه ها 
در سال های اخیر، داخل و خارج مجلس وجود داشته است که آن ها 

را با هم بررسی می کنیم.
عطااله مهاجرانی، وزیر پیشین ارشاد که تجربه پخش کردن شبنامه 
علیه خود در مجلس را داشت، در توئیتر نوشت: »توزیع شب نامه در 
مجلس ســابقه دارد. در جلســه استیضاحم در مجلس پنجم برخی 
در وســط جلسه شبنامه علیه من توزیع کردند. منتها عقلشان و سن 
و سالشان از مالک! بیشتر بود. شب نامه ها را در کازی )کازیه / کازیو( 
نمایندگان قرار داده بودند. مالک طفلک بشــور و بپوش شــب نامه 
را در صحن توزیع کرد.« اشــاره مهاجرانی به کازیه نمایندگان اشــاره 
دارد که محل قرار دادن نامه های هر نماینده است. مطلبی که احمد 
شیرزاد نماینده مجلس ششم نیز در گفتگو با فرارو به آن اشاره کرد و 
در بخــش دیگری از گزارش خواهد آمد. با توجه به جمع بندی میان 
صحبت های مهاجرانی و شــیرزاد، شــبنامه های حســاس در صحن 
توزیــع نمی شــود )کــه منشــاء آن مخفــی بمانــد( بلکه در کمــد نامه 
)کازیه( نمایندگان قرار می گیرد. پیگیری خبرنگار فرارو از خبرنگاران 
باســابقه پارلمانی نشــان می دهد که ارســال پیامک بــه تلفن همراه 
نماینــدگان، ارســال فکس به دفتر، توزیع در صحن توســط نیرو های 
کادر خدماتــی یــا اداری و قرار دادن در کازیــه از جمله راه های پخش 

شبنامه یا محتوایی مانند آن در ادوار مختلف مجلس بوده است.
در دهه هفتاد شــبنامه های زیادی توزیع شــد که ســه مورد از آن ها را 
مــرور می کنیــم. پس از وقایعــی که ســال ۱۳۷۷ اتفاق افتــاد و با نام 
قتل هــای زنجیره ای مشــهور شــد، اطلاعیه ای با منشــاء نامشــخص 
بــه دفاتر روزنامه ها رســید. ایــن اطلاعیه که با عنــوان »اطلاعیه گروه 
فدائیــان اســلام ناب محمــدی مصطفــی نــواب« روز ۱۵ دی ۱۳۷۷ 
چاپ شد، مسئولیت برخی قتل ها را بر عهده می گرفت: »یک واحد 
قضایی با ســه نفر قاضی عادل بعد از محاکمه غیابی، معدومین را 
مفســد فی الارض تشخیص داده و محکوم به اعدام کردند. )گنجی، 

 )۱۳ ،۱۳۷۸
از  هاشــمی رفســنجانی در خاطــرات ۹ آبــان ۱۳۷۹، دربــاره یکــی 
شــب نامه های دیگــر مربــوط به قتل هــای زنجیره ای نوشــته اســت: 
»جمعی از معاونان وزارت اطلاعات آمدند. از اینکه گروه بازجو های 
قــوه  و  می کننــد  منتشــر  شــبنامه  وزارت،  مدیــران  علیــه  معــزول، 
قضاییه به شــکایت متهمان شــکنجه شــده، ترتیب اثر نداده وگفته 
به همان ســازمان قضایی ]نیروهای مســلح[ شــکایت ببرند، بســیار 
ناراحت بودند.گفتند، در ملاقات دیروزشــان با آقای ]ســیدمحمود[ 
هاشمی شاهرودی، ]رییس قوه قضاییه[ هم نتیجه معکوس گرفته اند 
اطلاعــات  مدیرکل هــای  اســت.گفتند،  شــده  توهیــن  آنهــا  بــه  و 
جمع شده اند و تهدید به استعفای دسته جمعی  نموده اند؛ برای حل 

مشکل استمدادکردند.
هفته نامه عصر ما ارگان رســمی ســازمان مجاهدین انقلاب اسلامی 
در شــماره ۶۳ خــود )بهمــن ۱۳۷۵( نامــه ای بــا امضــای حــزب الله 
شیراز و موضوع اخطار کتبی این گروه منتشر کرد که در آن آمده بود: 
»مقاله شــما با عنوان ولایت مطلقه فقیه و قانون اساســی در شماره 
قبل هفته نامه رویت شــد. مثل این که شما از اینکه حزب الله نسبت 

به شما موضع جدی نمی گیرد دچار اشتباه شده اید و خیال کرده اید 
حزب الله در موضع ضعف اســت و با همین اســتدلال پای را از گلیم 
خــود فراتر نهاده ایــد و ...« )حجاریان، ۱۳۷۹، ۲۷۷( آنچه دســتمایه 
نوشتن این نامه شد، مقاله ای بود که حجاریان در شماره ۶۲ عصرما 
در پاسخ به سرمقاله حسین شریعتمداری و تعبیر او از ولایت مطلقه 

فقیه نوشته بود.
یکی از معروف ترین توزیع شــب نامه ها در مجلس، به ســال ۱۳۹۲ و 
جلسات رای اعتماد وزرای پیشنهادی دولت روحانی بر می گردد. در 
جریان رای اعتماد به وزرای دولت روحانی، ده ها شبنامه به خصوص 
علیه محمدعلی نجفی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش و همچنین 
بیژن زنگنه وزیر پیشنهادی نفت، جعفر میلی منفرد وزیر پیشنهادی 
علوم، مسعود سلطانی فر و سیدرضا صالحی امیری گزینه پیشنهادی 
وزارت ورزش و جوانــان توزیــع شــد. )همشــهری، ۱۳۹۲( بــه غیــر از 
بیژن زنگنه، چهار نفر دیگر نتوانستند از مجلس برای ورود به دولت 
یازدهــم رای اعتماد بگیرند. علی مطهری نماینده ادوار مجلس که 
در مجلس نهم عضویت داشت، همان زمان به روزنامه شرق گفت 

که کپی برگه بازجویی یکی از وزرا در کازیه نمایندگان قرار گرفته بود.
ســال ۱۳۹۱ تحقیــق و تفحص از ســازمان بــورس در مجلس مطرح 
بود و ۲۳ آبان نامه ای ســه صفحه ای در کازیه نمایندگان قرار گرفت 
که خواســتار کنار گذاشتن این طرح شده بود. این نامه سه صفحه ای 
امضا نداشت و پایان آن نوشته شده بود و من الله توفیق. »در جریان 
بررســی تحقیق و تفحص از ســازمان بــورس و اوراق بهــادار، الیاس 
نــادران نماینــده مردم تهران در تذکری بــه رئیس مجلس گفت: در 
کازیوی نمایندگان گزارش ســه برگی گذاشــته شــده که امضــاء ندارد 
و ذیــل آن نوشــته شــده، مــن الله التوفیــق، مــن، مــن الله التوفیــق را 
نمی شناسم. علی لاریجانی در پاسخ به این تذکر نادران و این جمله 
که من الله التوفیق را نمی شناسم، گفت: به مرور مشخص می شود.« 
همــان زمان مطرح شــد که نادران به طنز و کنایــه این جمله را گفته 
اســت، چون گزارش ها و نامه ها باید امضای مشــخص داشته باشد. 
در نهایت با این تحقیق و تفحص در مجلس مخالفت شد؛ و من الله 

توفیق هم پیدا نشد.
احمد شــیرزاد، یکی از نمایندگان مجلس ششم در این رابطه اظهار 
داشــت: در مجلس ششــم با افشــای بعضی اطلاعات روبرو بودیم. 
یعنی صبح که به مجلس قدیم می رفتیم، می دیدیم نامه یا گزارشی 
در کازیــه نماینــدگان قرار گرفتــه. یکی از مواردی که بــه طور دقیق به 
خاطر دارم، قرار دادن فیلم بازجویی همسر سعید امامی از متهمان 
پرونده قتل های زنجیره ای بود که اگر اشتباه نکنم، سی دی آن را برای 

نمایندگان گذاشته بودند.
او ادامــه داد: »شــبنامه زمانی توزیع می شــود که کســانی می خواهند 
اطلاعاتــی را افشــا یــا موضوعــی را مطــرح کننــد، امــا نمی خواهنــد 
مسئولیت آن را بر عهده بگیرند. چهار یا پنج سال اول انقلاب توزیع 
شــبنامه خیلی زیاد بود. بیانیه هایی که امضای مشــخصی نداشت و 
البتــه کســی هم خیلی بــه آن توجه نمی کــرد. در ایــن دوره ای که مد 
نظر ماســت، گاهی اطلاعاتی منتشــر می شــد که کسی مسئولیت آن 
را بــر عهده نمی گرفت، اما به صورت رســمی هم تکذیب نمی شــد. 
اعمال فشار هم البته فقط به صورت شبنامه نبود. مثلًا بعد از قضیه 
مسکوت گذاشــتن اصلاح قانون مطبوعات مطرح شد که عده ای در 
مجلس حاضر شده بودند تا در صورتی که این مساله در دستور قرار 
بگیــرد، به صحن بریزند. خوب اســت که درباره این مســائل تحقیق 

شود که بدانیم شایعه بود یا نه؟ 

دولت

انتظار می رود دولت چهاردهم از شعارزدگی فاصله بگیرد
ســخنگوی حــزب اعتدال و توســعه، تاکید کــرد: انتظار می رود دولــت چهاردهم از 
مظاهــر آرمانی و شــعار فاصله گرفته و برای پاســخ به مطالبــات جامعه وارد مرز 

عمل شود.
جواد هروی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به اولویت هایی که دولت چهاردهم در 
حوزه های سیاسی، اقتصادی و فرهنگی باید در دستورکار خود قرار دهد، بیان کرد: 
با عنایت به این که انتخاباتی که برگزار شد برای مردم یک شرایط تازه ای را رقم زد. 
بر اساس وعده های انتخاباتی که دکتر پزشکیان دادند و آنچه که وزرای پیشنهادی 
در جلســات رای اعتماد مجلس شــورای اسلامی بیان کردند، همه این ها این پیام 
را بــه جامعــه القا کــرد که دولت چهاردهــم قصد دارد که یک رشــته عملیات تازه 
جهــت برون رفــت از تنگناهای فعلی چه در بســتر داخلی  و چه در بســتر خارجی 
را آغــاز کنــد. وی تاکیــد کــرد: چه زمانی ما باید شــاهد این باشــیم کــه نگرش های 
کارشناســانه در بســتر عملیات قرار بگیرد؛ ساز و کارها، دســتورالعمل ها و قوانینی 
لازم ایجاد شود و شاهد پیشرفت کشور باشیم. دولت چهاردهم راه سختی را پیش 
روی خود دارد به جهت اینکه بتواند هم به وعده های خود عمل کند و هم جامعه 

را از وضعیتی که گرفتار شــده اســت، نجات دهد. در عرصه فرهنگی همیشه آنچه 
که خمورد بحث بوده موضوع گشــت ارشــاد بوده اســت. درحالی که بدنه کشــور و 
نظــام پر از آســیب هایی اســت کــه در عرصه آمــوزش و مباحث مرتبــط با جوانان 
وجود دارد. امروز در حوزه نظارت بر رفتار کودکان و جوانان و مباحثی از این دست 
کارهــای عظیمــی را پیــش رو داریم و بایــد برنامه هــای جــدی را در جهت ترمیم 

آسیب های فرهنگی در جامعه پیگیری کنیم.
وی افزود: فقظ پرداختن به موضوع FATF در حوزه سیاســت خارجی یا پرداختن 
به موضوع گشــت ارشــاد توقع مردم نیست. انتظارات بســیار وسیع تر و گسترده تر 
است. امیدوار هستیم که دولت چهاردهم بتواند بر اساس یک رویکرد واقع بینانه 
نســبت به شــرایط جهانی موقعیت خود را پیدا کند.  قطعا یک رشــته از حاشیه ها 
وجــود دارد کــه می توانــد دامن این دولت را مانند  دولت های گذشــته بگیرد و آن 
را ناکارآمــد کنــد. جریان هایی مانند چای دبش، اختلاس ها و حقوق های نجومی 
که وجود دارد، متاسفانه دامن تاریخ معاصر ما را گرفته است و لکه های ننگی در 

تاریخ معاصر ما بر جای گذاشته است.
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از دست رفتن نیمی از ارزش 
صادراتی زعفران

ملیحه منوری

صــادرات محصــولات کشــاورزی در پنــج مــاه نخســت ۱40۳ به ۲ 
میلیــون و ۶۵۷ هزار تن به ارزش یــک میلیارد و ۴۵۳ میلیون دلار 
رســید.داده های اعلام شده از سوی گمرک نشــان می دهد، در بازه زمانی 
مورد برســی صادرات »پسته« با ۳۵۲ میلیون دلار، انواع »گوجه فرنگی« 
بــا ۱۷۷ میلیون دلار، »ســیب« ۱۱۱ میلیــون دلار، »هندوانــه« ۱0۸ میلیون 
دلار و انواع »ســیب زمینی« با ۵۲ میلیون دلار بیشترین میزان صادرات را 
در بیــن محصولات کشــاورزی به خــود اختصاص دادند.ارزیابی ها نشــان 
می دهــد در ایــن مــدت »فلفــل گلخانــه ای«، »پرتقــال«، »انواع پســته«، 
»سیب« و »انواع کاهو« به ترتیب بیشترین میزان رشد صادرات را در این 
مــدت در بین محصولات کشــاورزی دارا بودند.۵ قلم کالا به لحاظ ارزش 
در ۵ ماهه امســال نســبت به مدت مشابه ســال قبل با کاهش روبرو بوده 
اســت. در میان این اقلام انواع »زعفران« ۵۳ درصد، »هلو«، »شــلیل« و 
»شــفتالو« ۱۶ درصــد، »هندوانه« ۱۵ درصد، »آلبالــو« ۱۳ درصد و »انگور 
خشــک کرده« ۱0 درصــد کاهــش داشــته اســت.ایران حــدود ۹0 درصد از 
زعفــران دنیــا را تولیــد می کند؛ امــا چرا در صــادرات و عرضــه زعفران در 
بازارهای جهانی موفق نیســت؟ چرا ایــران در میان صادر کنندگان بزرگ 
زعفــران در دنیا شــناخته شــده نیســت؟ مشــکلات صــادرات زعفران چه 
هســتند کــه ســد راه تولیدکننــدگان و صادرکنندگان کشــور بــرای صادرات 
زعفــران ایــران شــده اند؟مشــکلات ایجادشــده بــرای صادرکننــده مانند 
واگذاری محصول با ارز نیمایی، شرایط صدور زعفران را برای تولیدکننده 
بســیار سخت کرده  است. از سوی دیگر تاکید به صادرکننده برای واگذاری 
محصول خود با ارز نیمایی و قیمت حدود ۴۴ هزار تومان شــرایط را برای 
تولیدکننده بســیار سخت کرده  است.مهمترین مشکل بر سر راه صادرات 
زعفران، نرخ صادرات آن است که باید معادل قیمت کف بازار باشد. این 
موضوع توجیه مناســبی برای بازار صادرکننده و کشــاورز دارد. با توجه به 
اینکــه بخش عمده فروش زعفران به کشــاورز می رســد، خریــد زعفران از 
کشــاورز با نرخ ارز دستوری بسیار متفاوت از  قیمت ارز ترجیحی است. در 
گذشته نرخ صادرات زعفران با نرخی که در گمرکات وجود دارد، متفاوت 
بود و صادرکننده باید بیشــتر از میزان واقعی رفع تعهد می کرد که بخش 
عمده ای از این مشــکل حل شده  است.رئیس کمیسیون توسعه صادرات 
اتــاق بازرگانــی گفــت: چالــش دیگــر در ایــن حــوزه، قاچــاق زعفــران بــه 
افغانســتان اســت. پــس از قاچــاق، زعفــران ایران بــا برند افغانســتان به 
کشــورهای هدف صادر می شــود. قاچاق زعفران به صورت فله ای است و 
بخــش بســیار مهــم ارزش افزوده ای که برای کشــور تولید می کنــد، از بین 

می رود.
وی درباره دلایل قاچاق زعفران به افغانستان، بیان کرد: کشورهایی مانند 
چیــن و روســیه برای کمک به وضعیت نامناســب اقتصادی افغانســتان، 
تعرفه های خود را با این کشــور به صفر رســانده اند، این در صورتی اســت 
که کشــورهای هدف بــرای دریافت زعفران گران قیمــت از ایران تعرفه ای 
مشــخص تعیین می کنند و به همین دلیل قاچاق زعفران می تواند برای 

تجار افغانی بسیار سودآور باشد.
محمدیان با اشاره به رو آوردن افغانستان به کشت و تولید زعفران و بازار 
فوق العاده جهانی این محصول، گفت: در چند ســال گذشــته کشــورهای 
همســایه از خــأ حضور ایــران در بازارهای جهانی اســتفاده کــرده و حتی 

کشورهای CIS نیز شروع به کشت زعفران کرده اند.
وی اظهــار کــرد: از دیگــر چالش هــای صــادرات مــراودات بانکــی اســت. 
کشــورهایی ماننــد افغانســتان بــرای صــادرات خود بــا چالــش تحریم ها 
روبــه رو نیســتند و خریداران می تواننــد به راحتی پول را به آن کشــور واریز 
کننــد، ولی تحریم های ظالمانه علیه کشــور و اینکــه نمی توانیم مراودات 
مالــی خــود را از طریق بانک ها به راحتی انجام دهیم، باعث شــده اســت 
انتقال پول صادرات از طریق صرافی ها انجام شــود که خطر و هزینه های 

زیادی دارد.
رئیس کمیســیون توســعه صــادرات اتــاق بازرگانی افــزود: پــول زیادی از 
صــادرات هــر محصــول برای تبدیــل ارز بــه ریــال در صرافی ها از دســت 
می رود و از طرفی خطرهای زیادی را به دنبال دارد. با توجه به اینکه ایران 
بزرگترین تولیدکننده زعفران اســت، اما تعیین نشــدن قیمت تمام شــده 
از دیگــر چالش هایی اســت که با آن روبه رو هســتیم. در صورتی که کشــور 
برتــر در تولیــد یک محصول، تعیین کننده قیمت نهایی اســت، اما درباره 

زعفران این رقبای ما هستند که نوسانات قیمت را مشخص می کنند.
محمدیــان ادامه داد: گاهی آنقدر قیمت ها پایین اســت که برای کشــاورز 
فــروش محصولش ســودی نــدارد و گاهی قیمــت بالا و جذاب اســت، اما 
متاســفانه محصول از دســت کشــاورز خارج شــده و در دســت دلالان قرار 
گرفته و همین روند، انگیزه کشــاورز را برای ادامه کار کاهش می دهد و در 
واقع، این یک مشــکل ساختاری در کشور ماست که افزایش قیمت و سود 
بیشــتر به دســت کشــاورز و تولید کننده اصلی نمی رســد. از طرفی شرایط 

آب و هوایی نیز تاثیر بسزایی بر سطح زیر کشت زعفران دارد.

دولت، وفاق ملی را از سطح 
حاکمیت به مردم سرایت دهد

ســخنگوی حزب ندای ایرانیان با بیان اینکــه دولت چهاردهم، ایجاد 
وفاق ملی در ســطح جامعه و مذاکره برای حل مســائل خارجی را در 
اولویــت خــود قرار دهد، گفت: دولت تحقق برخی خواســته های کوتاه مدت 

مثل حل مساله فیلترینگ و گشت ارشاد را هم در نظر داشته باشد. 
ســعید نورمحمدی در گفت وگو با ایســنا با بیــان اینکه دولــت چهاردهم دو 
مساله را باید در اولویت اصلی خود قرار دهد، اظهار کرد: اولا تلاش کند وفاق 
ملــی را که در حال حاضر بین قوای ســه گانــه و نهادهای حاکمیتی به خوبی 
ایجاد شده است، به سطح مردم سرایت دهد؛ به نحوی که همه مردم، هم 
دولت و هم تمام ارکان دیگر نظام را متعلق به خود بدانند. این امکان پذیر 
نیست مگر با انجام برخی خواسته های کوتاه مدت مثل حل مساله فیلترینگ 

و مساله گشت ارشاد.
وی ادامه داد: واقعیت امر این است که این مساله مطالبه یک جریان سیاسی 
نیست و بخشی از خانواده های ارزشی و اصولگرا هم با فیلترینگ شبکه های 
اجتماعی و با گشت ارشاد مخالفند. ادامه این روش ها را ناکارآمد می دانند 
و بر شیوه های فرهنگی تاکید دارند. انجام این خواسته ها که مطالبه اکثریت 
جامعه ایرانی، فارغ از جریانات سیاسی است، می تواند منجر به برداشتن یک 
گام بزرگ در ایجاد وفاق ملی بین شهروندان و بین شهروندان و دولت شود.

این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: زمانی که گام اول را در ایجاد وفاق ملی در 
سطح جامعه برداشتیم، اولویت دوم حل مسائل خارجی کشور است. شما 
هیچ اقتصاددان قابلی را نمی توانید پیدا کنید که راه حل مشکلات اقتصادی 
را از مســیر حل مشکلات خارجی کشــور نداند. دولت به اتکای حمایت رهبر 
انقــلاب و وفــاق ملــی داخلــی بایــد وارد مذاکره بــرای حل مســائل خارجی 
شــود. آقای عراقچی و تیم شــان در این حوزه متخصص هستند. چنانچه در 
یک فرایند میان مدت بتواند این مســاله را حل کند، راه برای حل مشــکلات 

اقتصادی باز می شود و مردم طعم شیرین وفاق ملی را خواهند چشید.

یادداشت سردبیر

خبـــــر

تحلیل »جمله« بر سخنان مسعود پزشکیان در جلسه تودیع و معارفه وزیر کشور مبنی بر ضرورت تن دادن به 
اصلاحات برای حفظ اصول؛ 

آغاز اصلاحات از وزارت كشور
  

جمله 
سرویس سیاسی

وزیر کشــور همواره و در همه دولت ها نقشــی مهم داشــته 
اســت و شــاهد بودیم حضور روحانیــون و نظامیان در این 
وزارت خانــه مهــم و حســاس طــی بیــش از چهــار دهه ای 
که از عمر جمهوری اســلامی گذشــته اســت، بیش از دیگر 
افــراد و گرایش هــا بــوده اســت کــه ایــن نکته نیــز به خوبی 
حکایــت از آن دارد کــه مدیــران ارشــد جمهوری اســلامی 
بــر حساســیت ایــن وزارت خانــه آگاهــی دارنــد و حاضــر 
نبودند مدیریت بر ســاختمان بزرگ میــدان فاطمی را که 
درحقیقــت یک پاســتوری دیگر اســت، بــه غیرخودی ها یا 

حتی کم ترخودی ها بسپارند. 
 روز گذشــته و بــا حضــور شــخص رییس جمهــوری تغییــر 
مدیریت در وزارت کشــور انجام شــد و احمد وحیدی جای 
خــود را بــه اســکندر مومنــی داد. هرچند طــی روزهای اول 
معرفــی وزیر کشــور دولــت چهاردهــم، برخی رســانه ها و 
فعالان سیاســی از مســعود پزشــکیان انتقاد کردند که یک 
نظامی را به این جایگاه مهم گمارد و هر دو مدیر با پیشینه 
نظامی هســتند اما هر کســی که اسکندر مومنی را بشناسد، 
می داند نگرش وی با وحیدی از جهاتی بسیار متفاوت و از 

جهاتی هم بسیار ملایم است.  
 نکته مهم مراســم روز گذشــته، ســخنانی بود که مســعود 
پزشــکیان با همان ســادگی و بی آلایشی تلاش کرد به زبان 
بیاورد و حرف از ضرورت تغییر رویه زد به جای اکتفا کردن 

به تغییر افراد.
 رییس جمهور در این مراســم گفت: »اگر قرار باشــد همان 
مسیری که تا امروز طی شده را ادامه دهیم و فقط تعدادی 
از مدیــران و افــراد تغییر کنند، به مقصد ســند چشــم انداز 
نخواهیم رسید. بنده در یکی از نشست های انتخاباتی خود 
به صراحت گفتم که بنده در ابتدا یک اصولگرا هســتم که 
بــه اصولــی پایبندم، اما بــاور دارم که برای رســیدن به این 
اصــول ناگزیر باید به اصلاحاتی تن دهیم تا عدالت و حق 

در جامعه اجرا شود.«
 این که مسعود پزشــکیان به این باور رسیده که مسیری که 
دولت مرحوم رییســی در پیش گرفته است، مسیری است 
که به ناکجاآباد ختم خواهد شــد البته مبارک است و خود 
نیز در مناظره های انتخاباتی به آن اشاراتی داشت اما گام 
مهم وی از امروز و با اســتقرار وزیر کشــور آغاز خواهد شد و 
شاید همین موجب شد شخصاً در مراسم معارفه اسکندر 
مومنی حاضر شــود و ســخن از ضرورت اصلاح و به تبع آن 

تغییر مدیران بزند.
 درخصــوص تــن دادن بــه اصلاحــات کــه رییــس دولــت 
چهاردهــم بــه آن اشــاره کــرد دو نکتــه را لازم بــه طــرح 
گم شــده ی  »عقلانیــت«،  این کــه  نخســت  می دانیــم؛ 
حکم رانــی ماســت و بایــد چــرخ تصمیم گیری هــا بــر ریل 
عقلانیــت بازگــردد و در همــه ســطوح دولــت به ویــژه در 

وزارت کشــور از تصمیمات خردســتیزانه و بــه دور از مبنای 
کارشناسی خودداری کرد.

 وزارت کشــور در اجــرای طرح هایــی چــون طــرح نــور کــه 
به شــدت مــورد انتقــاد رییس جمهــوری در ایــام تبلیغات 
انتخابات بود، دارد و اخیراً هم در اخبار داشــتیم که انســیه 
خزعلــی معــاون رییســی در امــور زنــان گفته بــود کارگروه 
مربــوط به گشــت ارشــاد در وزارت کشــور تحــت مدیریت 
احمد وحیدی فعال بود و حتی یک زن هم در آن جلسات 
حضور نداشــت و پاســخی به تقاضای معاونــت امور زنان 
و خانــواده رییس جمهــوری بــرای حضور در این جلســات 

ندادند.  
 روشــن اســت که اجرای چنین طرحی که به تعبیر انســیه 
خزعلــی »مــردان برای زنــان تصمیم بگیرنــد« کاری توأم 
بــا عقلانیــت نیســت و اســکند مومنــی بایــد بــه ایــن روال 
خردســتیزانه که حتی انتقاد فردی چون انســیه خزعلی را 

به دنبال داشت، پایان دهد. 
چنیــن  قِبَــل  از  باشــیم  داشــته  به خاطــر  اســت  لازم   
و  هزینه هــا  چــه  دهــه  دو  ایــن  طــی  تصمیم گیری هایــی 
آســیب هایی بــر کشــور وارد شــد هرچنــد  پیــش از آن در 
برخــی مقاطع طرفــداران چنین تصمیم هایی در ســطوح 
عالــی حاکمیــت موفــق نشــدند اکثریــت را با خــود همراه 
کنند به عنوان نمونــه در جنگ اول خلیج فارس که جورج 
بوش پــدر به عراق حمله کرد صاحبان برخی نگرش های 
افراطــی مصمــم بودنــد کــه جمهــوری اســلامی را به نفع 
عراق و صدام حســین معدوم، وارد جنــگ با آمریکا کنند 
یــا در زمانــی کــه طالبــان در مــرداد ۱۳۷۷ به کنســولگری 
جمهــوری اســلامی ایــران در مزار شــریف هجــوم بردند و 
دیپلمات ها را به شــهادت رســاندند، برخی اصرار داشتند 
جمهوری اسلامی ایران باید با طالبان وارد فاز نظامی شود 

که امروز روشن شد به دور از عقلانیت و دوراندیشی بود.
 نیاز به تأکید نیست برخی تندروهای حاضر در مجلس که 
در چندســال اخیر موفق شــدند نیروهای خود را در ســطح 
اســتانداری ها و فرمانداری ها بر کرســی مدیریت بنشــانند 
نیز فاقد کم ترین مایه شعور و عقلانیت هستند و ضرورت 
دارد ایــن افــراد با نیروهایــی که به گفتمــان دولت نزدیک 
هســتند، جابه جا شــوند تا اقدامی از ســر تندروی و افراط از 
آنان ســر نزند که در نهایت به نام دولت مسعود پزشکیان 

تمام شود.
 اســکندر مومنــی که خــود از مدیــران عاقل و اهــل تدبیر و 
مدارا اســت و در ســابقه اش اقدامات و اظهــارات تندروانه 
دیــده نمی شــود مأموریتی مهم بر گــردن دارد و آن انجام 
اصــلاح  بــرای  ریاســت جمهوری  موردنظــر  اصلاحــات 
فرایندهای خطا است و امیدواریم این دغدغه ها که توسط 
مســعود پزشــکیان طرح شــد، تنهــا در حد حرف و ســخن 
نباشد و در عمل نیز ببینیم قوه مجریه هم در کلیت و هم 
در ســطح مدیران استان و شهرستان، به عقلانیت و تدبیر 

نزدیک شود.         
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یادداشتمصاحبه

تیم اقتصادی پزشکیان چه 
خواهد کرد؟

یعقوب اندایش

مهمترین انتظاری که از وزرای اقتصادی کابینه آقای پزشــکیان داریم این است که 
عملکرد یکدیگر را خنثی نکنند. یعنی اگر وزیر اقتصاد سیاســتی را در پیش گرفت، 
وزیــر کار، تعاون و رفاه اجتماعی هم با این سیاســت همســو و هماهنگ شــود. مهمترین 
مطالبه داخلی از تیم اقتصادی این اســت که روی کاهش فقر متمرکز شــده و کاری نکنند 
که نابرابری افزایش پیدا کند. افزایش نرخ اشتغال نیز از دیگر مولفه هایی است که انتظار 
داریم محقق شود. آن چه که اقتصاددان ها تک به تک می گویند ممکن است تک بعدی 
باشــد، امــا درنهایت از هر بعدی کــه به اقتصاد نگاه کنیم انتظار داریم مولفه های رشــد و 
پیشرفت را که سیاست گذاری شده، در بخش اجرا نیز موفق ببینیم. وقتی صحبت از رشد 
اقتصادی می شــود باید پاســخ دهیم که این رشــد اقتصادی پایدار خواهــد ماند و موجب 
افزایش اشتغال و کاهش فقر می شود یا خیر. رشد اقتصادی به بهای افزایش تورم، برای 
کشــور بســیار خطرنــاک اســت. با توجه به مشــخص شــدن وزرا انتظــار داریــم از این پس 

عملکرد وزرای اقتصادی مثل یک بسته منسجم و هماهنگ باشد.
البته تیم اقتصادی در یک جزیره قرار ندارد و باید وزارت امور خارجه و سایر وزارتخانه ها 
در کنــار تیم اقتصادی باشــند. همچنین ســازمان برنامــه و بودجه باید ســطح همکاری و 
هماهنگــی خــود را با دولــت افزایش دهــد. اما دربــاره برنامه هفتم بــدون هیچ قضاوتی 
اگر فرض کنیم این برنامه از هر جهت عالی و بهترین برنامه اســت، باید بپرســیم وزرای 
دولــت بــا چــه سیاســت و برنامــه ای می خواهنــد به اعــداد منــدرج در برنامه دســت پیدا 
کننــد. خــود نماینده های مجلس هــم در روز های پیش از رأی اعتماد از وزرا می پرســیدند 
برنامه های خودتان چیست، ما که نمی توانیم وقتمان را برای نقد برنامه هفتم بگذاریم؛ 
بنابراین سیاست های هماهنگ برای رسیدن به برنامه هفتم بسیار مهم هستند. ما هنوز 
نمی دانیم تیم اقتصادی آقای پزشــکیان توزیع اولیــه درآمد را مهم می داند یا نمی داند. 
یا مثلا قرار اســت یارانه به اقشــار آسیب پذیر داده شــود یا خیر. آنطور که در صحبت های 
آقای میدری شــنیدیم ایشــان گفتند ما نمی خواهیم به فقرا اعانه دهیم بلکه می خواهیم 
آن ها را توانمند کنیم؛ بنابراین اولویت اول توســعه رشد اقتصادی و اولویت دوم آموزش 
و مهارت آموزی به افرادی است که نیاز به افزایش درآمد دارند. با این روش ها می توانیم 
وضعیــت توزیــع درآمد های کشــور را بهبود ببخشــیم. وقتی افراد توانمند شــوند در تولید 
مشــارکت می کنند و در این میان هم عایدی خواهند داشــت. همه این ها می شود بخشی 

از عدالت اقتصادی.
اقشاری که حتی با آموزش هم امکان توانمند شدن ندارند باید مورد حمایت قرار گیرند. 
برای مثال حمایت از معلولانی که امکان توانمندســازی آن ها دشــوار است. سیاست های 
ارائه شــده توســط دکتر میدری برای وزارت کار، به این شــکل به موضوعات این وزارتخانه 
نگاه می کند و می گوید عدالت فقط سیاســت های دولت و مشــارکت دولت نیســت، بلکه 
ترکیبــی از بخــش خصوصی و تنظیم گری دولت اســت. این دیدگاه که اولویت را به رشــد 
اقتصــادی می دهد و بر توانمندســازی و حمایت اســتوار اســت، تا کنــون در وزارتخانه کار، 
کم ســابقه بوده اســت. این دیدگاه بخــش خصوصی را معتبر می بینــد و می گوید هر کجا 
کــه دولت ناکارآمد بود باید مســئولین را به بخش خصوصــی واگذار کند. این دیدگاه برای 
کاهش مشــغولیت های جانبی به دنبال واگذاری مســئولیت بنگاه هــای جانبی وزارت کار 
اســت. البتــه در وزارتخانه های صمت، نیرو، نفت و ... هم از ایــن نوع بنگاه ها کم نداریم. 
اکنون تمام تلاش به این سمت خواهد رفت که کشور به سمت توسعه و خصوصی سازی 

حرکت کند.
انتظار می رود دولت چهاردهم بیشــتر دســت به برون ســپاری بزند و فقط در حوزه هایی 
کــه بــازار کم مــی آورد دخالت کند. ما باید ایــن حقیقت را هم به خاطر بســپاریم که هیچ 
تضمینــی بــرای رفــع تحریم ها در کوتــاه مدت وجود ندارد. بازگشــت به برجــام هم اصلا 

راحت نیست. پس ما باید فعلا بر همین امکاناتی که داریم متمرکز شویم.

سیاست

مسعود پزشکیان: مسیر گذشته را ادامه 
دهیم، به اهداف چشم انداز نمی رسیم

رئیــس جمهور با بیان اینکه اگر قرار باشــد همان مســیری را که تا امروز 
طی شــده ادامه دهیم و فقط تعــدادی از مدیران و افراد تغییر کنند، به 
مقصد ســند چشم انداز نخواهیم رســید، گفت: در این دولت کسانی که 
بدون دلیل موجه بالا رفته اند پایین می آیند و کسانی که به ناحق پایین 
رفته اند، بالا کشیده خواهند شد؛ معیار با ما بودن یا نبودن، باور و توانایی 

افراد در اجرای سند چشم انداز است.
به گزارش جماران، مســعود پزشــکیان در آیین تکریم و معارفه وزرای 
ســابق و فعلی کشــور، ضمــن قدردانــی از اقدامــات و تلاش های احمد 
وحیــدی وزیر ســابق کشــور در زمینه های مختلف به خصــوص رعایت 
امانت و صداقت در برگزاری انتخابات ریاست جمهوری، تصریح کرد: 
بنده چه در دوران تبلیغات انتخاباتی و چه در معرفی کابینه، در بیان و 

عمل نشان دادم که به دنبال ایجاد وفاق ملی و تعامل برای به کارگیری 
همه ظرفیت ها در راســتای اجرای سند چشم انداز، سیاست های کلی و 

قانون برنامه هستم. 
رئیس جمهور با تشکر از رئیس و نمایندگان مجلس شورای اسلامی که 
کمک کردند دولت وفاق ملی سریع تر شکل بگیرد، افزود: در اداره امور 
استان ها، شهرســتان ها و بخش ها که در وزارت کشور مدیریت می شود، 
بایــد ســه اصــل غیرقابل انــکار در مدیریــت را مدنظــر قرار دهیــم؛ اول 
مســئولیت، دوم اینکه هر کس در هر جایگاهی مســئول انجام چه کاری 
اســت و سوم پاسخگویی. این ســه اصل باید در ساختار مدیریت وزارت 
کشــور از وزیر و مجموعه وزارتخانه، استانداران، فرمانداران و بخشداران 

رعایت و اعمال شود.

 چرا تعامل دولت و مجلس 
باعث رضایت و خوشبینی است؟

J O M L E H

ســید کمال سجادی، سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری در 
گفتگو با »جمله« با گفتن اینکه »روند رای اعتماد نشان از انسجام 
داخلــی دارد« ادامــه داد: اینکــه مجلس شــورای اســلامی به همه 
گزینه های وزارت پزشــکیان برای حضور در کابینــه رای مثبت داد، 
نشــانگر این اســت که با وجود پیش بینی هایی که بــه تقابل دو قوه 
رای می دادند، حالا می توانیم به این امید باشیم که در طول ۴ سال 
آتــی هماهنگــی لازم بین دولــت و مجلس نمایان خواهد شــد که 
این موضوع قطع به یقین می تواند دســتگاه اجرایی را برای تحقق 
کارآمدی یاری کند. به هرحال همه یادشان است که در گذشته ای نه 
چندان دور، جدال بین نهاد و مجلس چه تبعات منفی ای داشــت 
و چطور جامعه را به ســمت ناامیدی ســوق دادند. فعال سیاســی 
اصولگرا در ادامه گفت: کشــور به دلائل مختلفی در شــرایطی قرار 
دارد کــه مانع هــای عدیــده ای را پیــش روی خود می بینــد. در واقع 
تحریم، عدم امکان مراوده اقتصادی جدی با کشــور های همسایه، 
سوءمدیریت در داخل، سوءاستفاده های هزینه ساز رانت خواهان و 
... نه تنها اجازه فعالیت در شرایط استاندارد را از سیستم مدیریتی 
سلب کرده، بلکه نوعی اعتمادی را به اذهان عمومی تزریق کرده که 
معلوم است، تداوم چنین موقعیتی چه آثار مخربی می تواند داشته 
باشد. بنابراین اینکه سعی مان را برای تغییر به کار بگیریم امر لازمی 
است که بی توجهی به آن با هیچ متر و معیاری توجیه نخواهد شد.

 او افزود: آقای پزشکیان با این پیام به صحنه انتخابات پا گذاشتند 
که »اگر بخواهیم همچنان باهم دعوا کنیم، نمی توانیم مشــکلات 
مردم و کشــور را رفع کنیم« دقیقا به این دلیل بود که او در لیســتی 

کــه برای جلب اعتماد به مجلس شــورای اســلامی ارســال کرد، به 
طــوری فراجناحی انتخــاب کرد که حتی ســه تــن از اعضای کابین 
شــهید رییسی هم در لیســت فوق بودند تا رییس جمهور منتخب 
بــه وعده بســیار مهمــش جامع عمل بپوشــاند و باطبــع موجی از 
امیدواری را در میان افکار عمومی شــکل بدهد. این چهره تصریح 
کرد: اتفــاق خوب و تاثیرگذار این بود که نمایندگان مجلس هم در 
نطق هایی که در موضوع رای اعتماد داشتند و همچنین در روز رای 
گیری واکنش مناسبی به رفتار توام با وفاق پزشکیان نشان دادند و 
به هر ۱۹ وزیر رای مثبت دادند. آنهم در شرایطی که طیف تندروی 
مستقر در بهارستان در این مدت از هیچ تلاشی برای تخریب چهره 
وزرا و همچنین سیاه نمایی دریغ نکردند. اما خوشبختانه رفتار های 
ســوء بی نتیجه ماندند و نتیجــه رای گیری به مردم این پیــام را داد 
کــه به همراهی دوجانبه مجلس و دولت می توانند به آینده ای کم 

مشکل تر امیدوار شوند.
ســفیر اســبق ایــران در ویتنام و کامبوج همچنین با اشــاره بــه الزام 
رویکرد کارشناسی در مدیریت شرایط توضیح داد: شرط اول کاهش 
مشــکلات چیزی جز تکیه بر نگاه کارشناســی و همچنیــن پرهیز از 
رویکــرد هیجانی به هنگام تصمیم ســازی و البتــه اجرای برنامه ها 
اســت. در واقــع اعضــای دولــت باید همه حــواس و تلاش خــود را 
معطوف به شناســایی دقیــق تهدید ها و فرصت هــا کنند تا نتیجه 
مدیریت شــان تحقق کارآمدی باشــد. وضعیت موجــود به قدری 
مشــکل دارد که کوچکترین کوتاهی و اهمال می تواند خسارت های 
عظیمی تحمیل کند. در همین راســتا دســتگاه های دولتی باید به 
دیدگاه کارشناســی صاحب نظران رجوع کننــد تا به درکی صحیح 
از شــرایط موجود برســند. چرا که اگر تحلیلی غلط از مسائل داشته 
باشیم، ترمیم فضای کدر و در نتیجه پیشرفت و توسعه بسیار بعید 

می شود.
ســجادی در پایــان اظهار داشــت: امیدوارم دولــت از فرصتی که در 
اختیار دارد، به بهترین شکل ممکن بهره ببرد تا از این طریق آرامش 
خیال را به افکار عمومی تزریق کند و اگر در این مسیر مهم و دشوار 
با مانع هایی روبرو شوند، به جای واکنش احساسی با منطق و درایت 
واکنش نشــان بدهند تا بتوانند هدف مهم گذر از شــرایط سخت را 

محقق کنند.

وزارت کشور درحقیقت مجرای اصلی حُکم رانی در جمهوری 
اسلامی است از این منظر که با انتخاب استانداران، 

فرمانداران، بخشداران و همچنین نظارت عالیه ای که این 
افراد در استان، شهرستان و بخش بر عملکرد سایر مدیران 

و رویکرد حاکم بر دستگاه های اجرایی دارند، حوزه های 
مختلف از تولید و صنعت تا حیطه های فرهنگی، آموزشی  و 

اجتماعی و از مسائل کارگری تا امور عمرانی و زیربنایی را 
تحت تأثیر قرار می دهد
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در آستانه تحول یا سقوط؟ 

صنعت ماشین سازی فولاد 
ایران و نبرد برای آینده

 نایب رئیس اتاق اصناف تهران 
و رئیس اتحادیه صنف فناوران رایانه:

با قطع آنتن آیفون ۱۴ و ۱۵ 
مردم زیان مالی قابل توجهی 

متحمل می شوند

صفحه  04

صفحه  03

موبایل

قدردانی معاونت علمی و فناوری 
رياست جمهوری از بيمه مركزی 

جمهوری اسلامی ايران  

اختصاصی جمله
گروه اقتصادی

مرکز آمار ایران در تازه ترین آمارهای نیروی کار در سال 
۱۴0۲، جمعیت مهاجران افغان در ایران را اعلام کرد.

طبــق ایــن آمــار، بیــش از ۲ میلیــون و ۷۸۸ هــزار نفــر 
مهاجر رســمی در کشور حضور دارد که ۲ میلیون و ۷00 
هزار نفر آن ها افغانســتانی هســتند. بایــد تاکید کرد که 
ایــن آمــار مربوط به ســال ۱۴0۲ بــوده و صرفا مهاجران 
رســمی که تابعیت آن ها در آمارها ثبت شــده، توســط 
مرکز آمار ایران اعلام شــده اســت. البتــه که باید عنوان 
کرد این آمار حداقل جمعیت افغان در کشور است که 
بــه صورت رســمی در آمارها عنوان شــده و در این آمار 
جمعیت مهاجران غیرقانونی نیامده است. طبق گفته 
کارشناســان رقم دقیقی از تعــداد کل مهاجران افغان 
در کشــور در دست نیست، اما تخمینی در حدود پنج تا 
هفت میلیون نفر برای جمعیت مهاجرین افغانستانی 

در رسانه ها عنوان شده است. 
بررســی هرم ســنی جمعیت مهاجر افغانستانی کشور 
نشــان می دهــد هم در مــردان و هم در زنان بیشــترین 
سهم جمعیتی مربوط به افراد در سنین »بین ۲۵ تا ۶۴ 
سال« است. طبق آمارها سهم این جمعیت بیش از ۴0 
درصد جمعیت مهاجر اســت. بر این اســاس می توان 

گفت ســهم بــالای ایــن جمعیت در کشــور بــه وضوح 
می تواند در بازار کار تاثیرگذار باشد.

ســنین »۱۵ تــا ۲۴ ســال« و »۱0 تــا ۱۴ ســال« بــه ترتیب 
جمعیتــی  ســهم  بیشــترین  بعــدی  جایگاه هــای  در 
افغانســتانی های مقیم ایران قرار دارند. بر اســاس این 
آمارها کمترین ســهم جمعیتی برای افغانستانی های 
مقیم ایران مربوط به ســنین »بالای ۶۵ ســال« بوده که 
۲.۹ درصــد از جمعیت مردان و ۱.۸ درصد از جمعیت 

زنان را شکل داده است.
ایــن آمــار درحالــی اعــلام  شــده  اســت که  مدتهاســت 
بحــث دربــاره مهاجــران افغــان بــالا گرفته  اســت. کار 
به جایی رســیده است که  کارزاری برای اخراج مهاجران 
غیرقانونی خطاب  به  رئیس جمهور ایجاد شــد که  متن 

آن از این قرار است:
اســتحضار داریــد که جمهــوری اســلامی ایــران یکی از 
بزرگترین کشــورهای پناهنده پذیر در جهان بوده اســت 
که در سال های اخیر به دلیل فقدان سیاست های مبتنی 
بــر حفــظ منافع ملــی، امنیت ملــی و تمامیــت ارضی 
کشــور در معرض هجوم کنترل نشــده و لجام گسیخته 
میلیون ها تبعه افغان قرار گرفته اســت و در این ارتباط 
سازمان مهاجرت که با حکم وزیر کشور و بدون رعایت 
ضوابــط و قواعد قانونی تشــکیل شــده اســت، اقدام به 
اجرای طرح های غیر کارشناســی نموده اســت تا زمینه 

تثبیت حداکثری افغان های غیر مجاز در کشور با هدف 
تشــکیل امت واحده جهانــی و تغییر ترکیب جمعیت 

ایرانی تسهیل شود.
افزایــش نگــران کننــده جمعیــت افغان هــا در تمامی 
نواحــی  بــه خصــوص  و  کشــور  روســتاهای  و  شــهرها 
حاشــیه ای شــهرهای بــزرگ و مــرزی زمینه ســاز بــروز 
افزایــش  جملــه  از  فراوانــی  اجتماعــی  آســیب های 
تنش هــای اجتماعــی میــان جامعه میزبــان و مهاجر، 
و خیابــان،  کار  کــودکان  پدیــده  افزایــش  تکدی گــری، 
افزایش ازدواج های غیر رســمی، غیــر قانونی و صوری 
بــا زنان، دختران و مردان ایرانی به قصد دســت اندازی 
بــه تابعیــت ایرانی، تصاحب مشــاغل خرد و ســاده در 
بخش هــای حرفــه ای و نیمــه حرفــه ای، افزایــش نرخ 
بیکاری آشــکار و پنهــان اتبــاع ایرانی، افزایش مفاســد 
و آســیب های اجتماعــی – اخلاقــی گوناگــون، تغییــر 
الگوهــا و فرهنگ کار در ایران و وابســتگی شــدید برخی 
خدمات در حوزه های ساختمانی، کشاورزی و صنعتی 
بــه وجود کارگــران خارجی و تغییــر بافت جمعیتی در 
مناطق روســتایی، صنعتی، کشــاورزی و سکونتگاه های 
غیر رســمی در اســتان ها و شــهرهای بزرگ بخصوص 
اســتان های شــرقی، مرکزی و شــمالی، افزایش گستره 
حاشیه نشینی با تمام ابعاد و تالی فسادهای اجتماعی 

و امنیتی کشور شده است.

از ســوی دیگر حضــور جمعیتی بالغ بــر ۱0 میلیون نفر 
بــا وجــود آســیب پذیری های فــراوان، مســتلزم تأمین 
هزینه های مادی و معنوی ســنگینی اســت که تماما بر 
دوش جامعه ایرانی اســت و دولت جمهوری اســلامی 
بــدون در نظــر گرفتن ظرفیت هــای مــادی و معنوی و 
نیــز آثــار جبران ناپذیر اجتماعی، اقتصــادی، فرهنگی، 
سیاسی و امنیتی حضور میلیون ها تبعه بیگانه در کشور 

از انجام هرگونه اقدام موثر پرهیز نموده است.
در ایــن رابطه ضمن تبریــک رای اعتماد ملت ایران به 

حضرتعالی، انتظار دارد تا:
۱- سیاســت گذاری و برنامه ریزی زمان بندی شده برای 
اخراج اتباع افغانســتان فاقد مدارک ورود و اقامت غیر 
قانونــی در ایــران در اولویت برنامه هــای اجرایی دولت 

چهاردهم قرار گیرد.
۲- اجرای طرح انسداد مرزهای شرقی با قوت و سرعت 

هر چه تمام تر ادامه و تکمیل گردد.
۳- فعالیت هــای ســازمان مهاجرت بــه همراه تمامی 

طرح های غیرقانونی اجرا شده متوقف گردد.
از  جلوگیــری  مســیر  در  کشــور  تابعیتــی  قوانیــن   -۴
سوء اســتفاده و دســت اندازی بیگانــگان بــه تابعیــت و 

شناسنامه ایرانی مورد بازنگری و اصلاح قرار گیرد.
۵- اجازه تعدی و حرمت شکنی اتباع بیگانه به ایران و 

ایرانی را ندهید.

جلســه مشــترک بانک ســپه و ازبر بانک روســیه به ریاســت »خســرو فرحی«، عضو و رئیس هیات مدیره بانک ســپه و با 
حضور »روشــنعلی یکتای قرابائی«، نایب رئیس اتاق بازرگانی مشــترک ایران و روسیه، »سیدرضا رفیعی«، عضو هیات 
مدیره اتاق بازرگانی مشــترک ایران و روسیه و »رســتم مرادالیف«، نماینده ازبر بانک روسیه و همچنین معاونین بانکی 

و تجار و بازرگانان برگزار شد.
در این نشســت معرفی تســهیلات ازبر بانک روســیه و بررســی زمینه های همکاری بین این بانک روســی و بانک سپه در 

دستور کار قرار گرفت.

صفحه 04

مدیرعامل بانک صادرات تشریح کرد؛

کارنامه ارز اربعین امسال از زبان مدیرعامل بانک صادرات ایران

جلسه مشترک بانک سپه و ازبر بانک روسیه برگزار شد
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مروری بر آخرین گزارش مرکز آمار ایران؛

۹۷ درصد مهاجران به  ايران، افغانستانی  هستند 

»محمدرضا فرجــی تهرانی«، نایب رئیس اتاق 
اصناف تهــران و رئیس اتحادیه صنــف فناوران 
رایانــه در خصوص خبــر قطع آنتن آیفــون ۱4 و 
۱5 و تاثیرات آن گفت: در صورت قطع آنتن این 
گوشی ها،  مردم زیان مالی قابل توجهی متحمل 

می شوند.
علت قطع آنتن آیفون ۱۴ و ۱۵

طــی چند روز اخیر بــار دیگر فشــارها برای قطع 
آنتــن آیفــون ۱۴ و ۱۵ افزایــش یافته کــه نگرانی 
دارنــدگان این گوشــی ها را برانگیخته اســت. اما 
ایــن فشــارها از کجــا آب می خــورد؟ آیــا امــکان 
ایجاد چنین محدودیتی وجود دارد؟ محمدرضا 
فرجی تهرانــی، نایب رئیس اتاق اصناف تهران 
و رئیــس اتحادیه صنــف فنــاوران رایانــه درباره 
علت رجیســتر نشــدن و قطع آنتن آیفــون ۱۴ و 
۱۵  توضیــح داد: دلایل مختلفی برای رجیســتر 
نشــدن آیفون ســری ۱۴ و ۱۵ مطرح شــده است 
که از جمله این بهانه ها می توان به لوکس بودن 
این گوشــی ها، قیمت بالای ۶00 دلار گوشی های 

آیفون و… اشاره کرد.
رئیــس اتحادیــه صنــف فنــاوران رایانــه دربــاره 
چالش هــای قطــع آنتــن آیفــون ۱۴ و ۱۵ گفــت: 
بســیاری از مردم این گوشی را به دلایل مختلف 
خریده انــد. در صورت قطع آنتن این گوشــی ها،  
متحمــل  توجهــی  قابلــی  مالــی  زیــان  مــردم 

می شوند..
وی  تصریــح کــرد: از طرفــی برخــی مشــاغل 
از جملــه گرافیســت ها، بــا دســتگاه هایی نظیــر 
ایــن  اپــل کار می کننــد و  مک بــوک و آی مــک 
دستگاه ها قابلیت اتصال به گوشی های آیفون را 
دارند. بنابراین بسیاری از فعالان این عرصه برای 
جابه جایی فایل ها و… از این گوشــی ها استفاده 
می کننــد. در نتیجــه ایــن دســتگاه ها می تواننــد 
پیش نیاز این مشــاغل باشــند. به دلیل رجیستر 
نشدن این گوشی ها مردم مجبور به فروش آنها 
می شــوند. بنابرایــن حجم زیادی از گوشــی های 
دست دوم آیفون ۱۴ و ۱۵ به بازار تزریق می شود 
و بعد از قطع آنتن آیفون ۱۴ و ۱۵، این گوشــی ها 
در ایــران هیچ کاربــردی نخواهند داشــت و باید 
به کشور هایی همچون پاکســتان، ارمنستان و… 

فرستاده شوند.
افت قیمت آیفون ۱۴ و ۱۵ به نفع سامسونگ!

نایب رئیــس اتــاق اصنــاف تهــران دربــاره تاثیر 
قطــع شــدن آنتن ایــن گوشــی ها بر قیمــت آن 
در بــازار ایــران تصریح کــرد: در صــورت قطعی 
آنتــن آیفون هــای ۱۴ و ۱۵ ایــن گوشــی ها ریزش 

قیمت پیدا می کنند و از طرفی قیمت مدل های 
مشــابه نظیر آیفون های ســری ۱۳ و پرچمداران 
سامسونگ و شیائومی افزایش چشمگیری پیدا 
می کننــد. زیرا کاربران آیفون های ســری ۱۴ و ۱۵، 
معمولاً یا به دلیل کاربرد آن یا به دلیل لاکچری 
بــودن ایــن محصــول از آن اســتفاده می کننــد. 
بنابرایــن به دنبال گوشــی هایی با همان کیفیت 
می روند. حتی این اتفاق می تواند باعث کاهش 

سری ۱۳ و پرچمداران سایر برند ها در بازار شود.
او در پاســخ بــه این پرســش که آیــا قطعی آنتن 
این گوشــی ها و ممنوعیت واردات آن بر کاهش 
قاچــاق ایــن محصــول تاثیــر می گــذارد یــا خیر 
توضیح داد: در حال حاضر هم این گوشــی ها به 
طور غیرقانونی وارد کشــور شــده اســت. تا جایی 
که مــن اطــلاع دارم تا بــه حال هیــچ تاجری به 
تیراژ بالای آیفون سری ۱۴ و ۱۵ وارد نکرده است. 
اکثراً این گوشــی ها به شکل مســافری وارد کشور 
شــده اند. البتــه نکته حائز اهمیت این اســت که 
وقتــی کالایی به شــکل قاچاق وارد می شــود، ارز 
آن هم به صورت قاچاق از کشــور بیرون می رود. 
بنابرایــن در صــورت واردات قانونــی، می تــوان 

سیکل ارز را هم از بانک مرکزی مدیریت کرد.
آیفون با هر نرخ و تعرفه ای که هست وارد کشور 

شود
فرجی تهرانــی دربــاره تقاضــای خــود مبنــی بر 
واردات آیفــون ســری ۱۴ و ۱۵ بــه کشــور تصریح 
کــرد: تقاضای مــن به  عنوان یــک فعال صنفی 
ایــن اســت که ایــن کالا با هــر تعرفــه و نرخی که 
تعیین می کنند، وارد کشور شود و هزینه گمرکی 
آیفون های موجود در کشــور هم از صاحبان آنها 
گرفته شــود. مدتی بحث گرفتــن هزینه گمرکی 
این کالا تا ســقف ۹۶ درصد مطــرح بود. هرچند 
این عدد غیرمنصفانه است، ولی با وجود این باز 
هم مورد استقبال قرار گرفت. در صورت دریافت 
تعرفه مناسب از دارندگان آیفون ۱۴ و ۱۵، قطعاً 
رقــم قابــل توجهــی پــول به گمــرک کشــور وارد 
می شــود. این پول هم بیت المال است؛ در واقع 
پولی اســت که باید قبلاً از مردم گرفته می شــد، 

ولی به دلایل مختلف این اتفاق نیفتاده است.
نایب رئیــس اتاق اصنــاف تهران در پایــان برای 
حــل ایــن مشــکل پیشــنهاد داد: برای حــل این 
مشــکل بهتــر اســت یــک تصمیم گیــری کلان 
صورت گیرد و یک نرخ متعارف و منطقی برای 
گوشی هایی که تا امروز خریداری شده وضع کنند. 
بدین ترتیب هم پول به صنــدوق گمرک وارد و 

هم اموال مردم حفظ می شود.
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آغاز جشنواره 
محصولات بیمه ای

یادداشت

احسان بینا 
دکترا مدیریت کسب و کار 

مدیرعامل شرکت جهان فولاد الماس

در دهه های اخیر، ایران به عنوان یکی از کشــورهای 
پیشــرو در صنعــت فولاد و تجهیزات وابســته به آن 
شناخته شده است. شرکت جهان فولاد الماس، که 
مــن بــا افتخار مدیریــت آن را بــر عهــده دارم، تنها 
ســازنده خطــوط نورد بــالای ۳00 هزار تن در کشــور 
اســت و در بســیاری از جنبه هــای نوآورانــه صنعت 
ماشین سازی پیشــتاز بوده است. با این حال، پشت 
پرده این پیشــرفت ها، چالش ها و مشــکلاتی نهفته 
اســت کــه می تواند آینــده این صنعت را به شــدت 
تحت تأثیر قرار دهد. به عنوان کســی که ســال ها در 
ایــن عرصــه فعالیــت داشــته ام، بــر خــود واجــب 

می دانم که این مسائل را با صراحت مطرح کنم.
 ابتدا باید به این نکته اشاره کنم که دانش و نوآوری، 
ســتون های اصلی هر صنعتی هســتند. با این حال، 
در کشــور ما، عــدم حمایت کافــی از ایــن دو عنصر 
اساســی، به یک مســئله جدی تبدیل شــده اســت. 
در حالــی کــه جهان به ســرعت در حــال حرکت به 
ســمت فناوری های پیشــرفته تر اســت، مــا در ایران 
هنوز با مشــکلات اساسی مواجه هستیم که ناشی از 
بی توجهی بــه دانش و عدم حمایــت از کارآفرینان 
در حوزه ساخت تجهیزات صنعتی است. به عنوان 
مثال، شــرکت های دولتی و صاحبان صنایع بزرگ 
در کشــور بــه جــای ســرمایه گذاری در اســتارتاپ ها 
و شــرکت های کوچــک کــه توانایی تولیــد تجهیزات 
پیشرفته را دارند، به واردات تجهیزات خارجی ادامه 
می دهند. این رویکرد نه تنها موجب از دست رفتن 
فرصت هــای شــغلی داخلی می شــود، بلکه باعث 
کاهش نوآوری و پیشرفت در صنعت ماشین سازی 

ایران نیز خواهد شد.
 عــلاوه بــر این، بســته بــودن مرزهای کشــور و عدم 

گســترش بازار در کشــورهای همســایه، یکی دیگر از 
چالش هــای بــزرگ صنعت ماشین ســازی اســت. 
ایران، با دارا بودن ظرفیت های بالقوه بالا، می تواند 
بــه یکــی از قطب هــای اصلــی تولیــد و صــادرات 
تجهیــزات صنعتــی در منطقــه تبدیــل شــود. امــا 
متأســفانه، نبود سیاست های حمایتی و عدم توجه 
بــه فرصت هــای صادراتــی، ایــن ظرفیت هــا را بــه 

حاشیه رانده است.
 در این میان، شرایط سخت کشور برای فعالیت در 
حوزه صنعت نیز نباید نادیده گرفته شــود. افزایش 
هزینه ها، مشکلات ارزی، و تحریم های بین المللی، 
همگی عواملی هســتند که فعالیــت در این حوزه را 
به شــدت دشــوار کرده اند. بــا این وجود، بســیاری از 
شــرکت ها و کارآفرینــان، بــا تکیه بر دانــش و تلاش 
بی وقفــه خــود، همچنان در این شــرایط ســخت به 
فعالیت ادامه می دهند. این شاهکارها، نمونه هایی 
از مقاومــت و تــلاش بــرای زنــده مانــدن در یــک 
صنعت پرچالش اســت که نمی توان آنها را نادیده 
گرفت.  برای اینکه صنعت فولاد ایران در پنج سال 
آینده بتواند به جایگاه شایسته ای در رقابت جهانی 
دست یابد و از تحولات جهانی عقب نماند، نیازمند 
یــک رویکــرد مدیریتــی عملــی و نوآورانه هســتیم. 
ترکیب فناوری های پیشرفته مانند هوش مصنوعی 
بــا فرآیندهــای تولید، کلیــد دگرگونــی این صنعت 
اســت. در حالی که کشــورهای پیشــرفته به سرعت 
در حال سرمایه گذاری در این حوزه ها هستند، ایران 
نیــز باید بــا راه اندازی یــک "مرکز نــوآوری و فناوری 
صنعتی" ویژه صنعت فولاد، گامی اساســی در این 
مســیر بــردارد. این مرکــز کــه می تواند بــا همکاری 
دولت، دانشگاه ها و بخش خصوصی تأسیس شود، 
بستری برای تحقیق و توســعه در حوزه هایی مانند 
هوش مصنوعی، اینترنت اشیا و اتوماسیون صنعتی 
فراهم خواهد کرد. شرکت های داخلی می توانند با 
دریافــت مشــوق های مالــی و تســهیلات مالیاتــی، 
پروژه های تحقیقاتی خود را در این مرکز اجرا کرده و 

نتایج آن ها را مستقیماً در خطوط تولید پیاده سازی 
کنند.

 ایــن رویکرد نــه تنها منجر بــه افزایش بهــره وری و 
کاهــش هزینه هــا خواهد شــد، بلکــه از فــرار مغزها 
و کارآفرینــان جلوگیــری کــرده و ایــران را بــه قطب 
نــوآوری در صنعــت فــولاد تبدیل می کنــد. اگر این 
راهــکار بــه طور جــدی دنبال شــود، ایــران می تواند 
بــه عنوان یکی از بازیگــران اصلی در عرصه جهانی 
صنعت فولاد مطرح شود. در غیر این صورت، عدم 
حمایت و بی توجهی به این فرصت ها می تواند طی 
پنج ســال آینده ما را از رقابت جهانی به طور کامل 
خــارج کنــد و بــه کاهش شــدید بهــره وری، افزایش 
هزینه ها و از دست رفتن فرصت های شغلی منجر 
شــود. این اقدامات می توانند آینده ای را رقم بزنند 
کــه در آن، ایــران با بهره گیری از هــوش مصنوعی و 
فناوری های پیشــرفته، به یکی از پیشــروان صنعت 

فولاد در جهان تبدیل شود.
 امــا در دل همــه این چالش هــا، نور امیدی روشــن 
می تابــد که نه تنها قلــب کارآفرینان، بلکه قلب هر 
ایرانی عاشــق این ســرزمین را به تپش می اندازد. با 
وجــود تمام موانع و مشــکلات، ما به پتانســیل های 
عظیمی کــه در اختیــار داریــم ایمان داریــم. در هر 
گوشــه از این ســرزمین، جوانانی باهــوش و پرانرژی 
وجــود دارند که با دســتانی خالی و قلبــی پر از امید، 
برای ســاختن آینده ای بهتر تلاش می کنند. آنان نه 
بــه دنبال راه های آســان، بلکه به دنبال مســیرهای 
دشــواری هســتند که به شــکوفایی دانش و صنعت 

این کشور می انجامد.
ایران، با تاریخ و تمدنی کهن، همواره توانسته است 
از دل سخت ترین شرایط، ققنوسی نو برخیزد. امروز 
نیــز، صنعتگــران و کارآفرینان ما، بــا تکیه بر همین 
روحیه، در حال خلق شاهکارهایی هستند که نه تنها 
در ایــران، بلکه در جهان نیز بی نظیر اســت. آنان با 
نگاهی به آینده، به دنبال ســاختن فردایی هســتند 
کــه در آن، ایران به عنوان یکی از پیشــروان صنعت 

ماشین سازی و فولاد در جهان شناخته شود. 
 مــا بــاور داریــم کــه ایــن زمیــن ، زادگاه قهرمانانــی 
اســت که از خــاک و آتش عبور می کنند تــا آینده ای 
درخشان تر برای نســل های بعدی بسازند. با وجود 
تمام ســختی ها، این امید و اشــتیاق اســت کــه ما را 
به پیش می بــرد. ما به آینده ای ایمــان داریم که در 
آن، ایرانی پر از افتخار و ســربلندی خواهیم داشت. 
آینــده ای کــه در آن، هــر قطــره عرقی که بــرای این 
خاک ریخته شده اســت، به گوهری گران بها تبدیل 
می شــود و هر اشــک، بذری برای رشــد و شــکوفایی 

خواهد بود.
 امــروز، هر گامی که برمی داریم، هر پــروژه ای که به 
پایان می رســانیم، هر نوآوری که معرفی می کنیم، 
نشــانه ای اســت از ایــن که ایــران هنوز زنده اســت و 
بــا تمام قــدرت به ســوی آینده ای روشــن تر حرکت 
می کند. شاید راهی که در پیش داریم پر از پیچ و خم 
باشد، اما یقین داریم که در انتهای این راه، خورشید 
آینــده ای پــر از امیــد و افتخــار در انتظــار ماســت. 
آینــده ای کــه در آن، ایــران به عنوان مهد نــوآوری و 

صنعت، در صدر جهان خواهد درخشید. 
 این باور و ایمان به فردایی بهتر است که اشک شوق 
را به چشــمان ما می آورد و قلبمان را لبریز از عشق 
بــه این ســرزمین می کند. مــا هرگز دســت از تلاش 
نمی کشــیم، زیــرا بــه قــدرت اراده و توانمندی های 
بی پایان این ملت باور داریم. روزی فرا خواهد رسید 
کــه تمام دنیا به ایران نــگاه کند و ببیند که چگونه از 
دل دشــواری ها، ســرزمین قهرمانان برخاســته و به 
قله های بلند صنعت و پیشرفت دست یافته است.

در آستانه تحول یا سقوط؟ 

صنعت ماشین سازی فولاد ایران و نبرد برای آینده

شرکت بیمه ملت 
به مناسبت روز دارو ساز
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معرفی سرپرست مدیریت امور 
حراست بانک دی

     در جلسه ای با حضور محمدرضا ادبی نایب رئیس هیأت 
مدیــره و جمعــی از مدیران ارشــد بانــک، محمد مهدی 
مهــدوی پویا به عنوان سرپرســت مدیریت امور حراســت 

بانک دی معرفی شد.
به گزارش روابط عمومی بانک دی، در این جلسه با قدردانی از خدمات 
مدیر پیشین امور حراست، بر لزوم صیانت از کیان بانک و نیز هماهنگی با 

همه بخش ها برای حفاظت از اموال و دارایی های بانک تاکید شد.

سی و چهارمین همایش بانکداری 
 اسلامی ۲۰ و۲۱ شهریور برگزار

 می شود
       ســی و چهارمیــن همایــش بانکداری اســلامی با عنوان 
»طرح بانکداری جمهوری اسلامی« به همت موسسه 
عالــی آموزش بانکــداری ایران ۲0 و ۲۱ شــهریور ماه در 

تهران برگزار می شود.
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، زمان سی و چهارمین همایش 
بانکداری اسلامی که قرار بود ششم و هفتم شهریور ماه برگزاری شود 
به روزهای سه شنبه و چهارشنبه مورخ ۲0 و ۲۱ شهریورماه سال جاری 
موکول شــد که با حضــور صاحب نظران بانکداری اســلامی در محل 

ساختمان باغ موزه عباس آباد بانک مرکزی برگزار می شود.
همایــش بانکــداری اســلامی بــا بیش از ۳0 ســال ســابقه برگــزاری را 
می توان به عنوان بزرگترین رویداد علمی در حوزه علوم انســانی و به 
طور خاص در حوزه بانکداری اسلامی در میان دیگر رویدادهای مشابه 

قلمداد کرد.
همایــش بانکــداری اســلامی هر ســال در هفتــه بانکداری، مقــارن با 
تصویــب قانون عملیــات بانکداری بــدون ربا، برگزار می شــود و طی 
سال های گذشته فرصتی مغتنم برای بسط دانش و علوم بانکداری، 
تضارب افکار بین صاحب نظران داخلی و خارجی و هم افزایی میان 

آنان را به نحو شایسته مهیا ساخته است.
یادآور می شود، مخاطبان اصلی همایش مدیران و کارشناسان ارشد 
نظام مالی و بانکی کشور و صاحب نظران حوزه و دانشگاه هستند که 

به صورت کاملًا هدفمند انتخاب و دعوت می شوند.
در این همایش دستاوردهای ارزنده آخرین مطالعات و پژوهش های 
برتر در حوزه علوم بانکداری و مالی اسلامی در قالب سخنرانی، مقاله، 
میزگرد تخصصی و یا کارگاه های آموزشی در روزهای برگزاری همایش 

ارائه می شود.
هم چنین دســتاوردهای علمی همایش همه ســاله به صورت کتاب 
مجموعــه مقــالات و ســخنرانی ها در اختیار عموم علاقه منــدان قرار 
می گیرد و مرجع ارزشمندی برای مطالعات و پژوهش های آتی است.
گفتنــی اســت ۱۷0 مقالــه بــا محورهــای گســتره عملیــات و خدمات 
بانکی، نظارت یکپارچه بانک مرکزی، حاکمیت شرکتی در مؤسسات 
اعتباری، اصلاح، بازسازی، گزیر، انحلال و تصفیه مؤسسات اعتباری، 
انــواع مؤسســات اعتباری، مجوزدهی، ســاختار و مالکیــت، نهادهای 

مکمل صنعت بانکداری به دبیرخانه این همایش ارائه شده است.

با هدف بررسی نحوه ی خدمات رسانی به زوار 
اربعین حسینی در مرز تمرچین؛

مدیرعامل پست بانک ایران به 
آذربایجان غربی سفر کرد

   همزمــان بــا اربعیــن حســینی و با هدف بررســی نحوه 
خدمــات رســانی بــه زوار اربعیــن در پایانــه مــرزی 
تمرچین، بهزاد شــیری مدیرعامل پست بانک ایران 
روز شــنبه ســوم شــهریور ماه ســال جــاری به اســتان 

آذربایجان غربی سفر کرد.
بــه گــزارش اداره کل روابــط عمومی پســت بانک ایران، شــیری با 
حضــور در نقطه صفر مرزی و پایانه مرزی تمرچین که محل تردد 
زائرین اربعین در اســتان آذربایجان غربی اســت، از باجه خدمات 
بانکی روســتایی مستقر پست بانک ایران در این پایانه بازدید و در 
مصاحبــه ای با خبرنگار اعزامی صدا و ســیمای اســتان آذربایجان 
غربی گزارشی از خدمات پست بانک ایران به زوار، در سراسر کشور 

ارائه کرد و همچنین با جمعی از زائرین نیز گفت و گو کرد.
شــیری در ابتدای ورود به اســتان از شعبه مرکزی اشــنویه بازدید و 
وضعیت این شــعبه را در شــاخص های مختلف مورد ارزیابی قرار 

داده و توصیه های لازم را ارائه داد. 
وی در این ســفر با همراهی ســعید ملازاده، مدیر شعب استان به 
مناسبت روز باجه های بانکی از باجه های خدمات بانکی روستایی 
ده شــمس بــزرگ و نالوس از توابع شهرســتان اشــنویه بازدید و از 

نزدیک با مسئولین باجه ها گفت و گو کرد.
در ادامــه این ســفر یــک روزه، مدیرعامــل بانک از شــعب مرکزی 
نقده و پیرانشــهر که از شعب منتخب فروش ارز اربعین به زوار در 
اســتان بودند بازدیــد و در جریان خدمات دهی بــه زوار ابا عبدالله 

الحسین)ع( قرار گرفت.

رفع انسداد مبلغ علی الحساب 
طرح پیش فروش و فوق العاده 

»شرکت ایران خودرو« 
       بــه اطــلاع کلیه هم میهنان گرامی می رســاند، بر مبنای 
درخواست »شــرکت ایران خودرو« مبنی بر رفع انسداد 
وجــوه حســاب های وکالتی شــده کلیــه متقاضیان طرح 
پیش فروش و فوق العاده شرکت مذکور توسط بانک ها، 
مبالــغ مســدود شــده در حســاب های وکالتی شــده مشــتریان بــه نفع 
شــرکت یادشــده، در روز جاری مورخ ۱40۳/06/05 به صورت متمرکز 

رفع انسداد می گردد.
شــایان ذکــر اســت، رفــع انســداد و برداشــت مبلــغ مذکــور از حســاب 
توســط مشــتریان گرامــی، به منزلــه انصــراف و حذف اولویت ایشــان 
نیســت؛ همچنین، کلیه متقاضیان محتــرم که در مهلت مجاز تعیین 
شــده )ســاعت ۲4 روز جمعه مــورخ ۱40۳/06/0۲( در خصوص ثبت 
ikcosales. درخواســت خریــد خودروهــای مدنظــر خــود در ســامانه
ir اقــدام نموده انــد، می بایســت ظــرف مهلــت 6 روزه از روز یکشــنبه 
مــورخ ۱40۳/06/04 تــا ســاعت ۲4 روز جمعــه مــورخ ۱40۳/06/0۹ 
ضمــن مراجعــه مجــدد بــه ســامانه یادشــده، بــا ورود بــه قســمت 
»جزئیات ســفارش« در خصوص »تعیین روش فــروش )فوق العاده 
یــا پیش فــروش(« محصولات مدنظر خــود اقدام نمایند؛ شــایان ذکر 
اســت، در روش »فــروش فوق العــاده« موعــد تحویــل محصولات ۹0 
روز پــس از واریز وجــه و انعقاد قرارداد با »شــرکت ایران خودرو« و در 
روش »پیــش فــروش« متناســب بــا نوع محصــول انتخابــی و اولویت 
کســب شــده متقاضي در اولویت بنــدی، موعد تحویــل از 4 الی 6 ماه 
پــس از واریــز وجــه و انعقاد قرارداد با شــرکت یادشــده می باشــد؛ در 
صــورت عدم انتخــاب »روش فروش«، به صــورت پیش فرض، روش 
»فــروش فوق العاده« بــرای متقاضیان محترم در نظــر گرفته خواهد 
شــد؛ همچنین، امــکان »لغو ســفارش گذاری هر خــودرو« و »انتخاب 
خودروی جدید« پس از مشــاهده اطلاعات، مشخصات فنی و قیمت 
فعلی محصولات، برای متقاضیان محترم از طریق سامانه فوق الذکر 

فراهم می باشد.

مدیرعامل بانک صادرات تشریح کرد؛

کارنامه ارز اربعین امسال
از زبان مدیرعامل بانک صادرات ایران 

مدیرعامــل بانک صــادرات از پرداخت نزدیک به ۱۱ میلیارد 
دینــار عراق به بیش از ۶0 هزار زائر اربعین توســط این بانک 

خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، محسن سیفی 
با اعلام این خبر افزود: ارز اربعین امسال از طریق ۲۲۱ شعبه 
منتخــب ارزی در روزهــای عادی و ۷5 شــعبه کشــیک بانک 
صادرات ایران در روزهای تعطیل، به بیش از   ۶0 هزار و ۳۷۶ 

نفر از زائران اربعین حسینی )ع( ارز فروخته شد.
او گفــت: حجــم کل ارز فروختــه شــده از ۷ مردادماه تا ســوم 
شــهریور ماه ســال جاری از ۱0 میلییــارد و ۸۷۷ میلیون دینار 
عــراق فراتر رفت کــه ارزش ریالی آن به حــدود ۴000 میلیاد 

ریال در بانک صادرات ایران رسید.
ســیفی بــا تشــریح اســتفاده از ظرفیــت »ســپینو« بــه عنوان 
اپلیکیشــن نئوبانک صــادرات ایران، افزود: امســال به برکت 
اربعین حسینی )ع(، این اپلیکیشن با همت همکاران بانک 
به فروش ارز اربعین متبرک شــد و به صورت غیر حضوری و 
از طریــق آن بیــش از ۴۴ هزار زائر نزدیــک به ۸ میلیارد دینار 

عراق از بانک دریافت کردند.

او همچنیــن تعــداد دریافت کننــدگان ارز از طریــق ســامانه 
شــمس بانک صادرات ایران را ۶۷۲۶ زائر اعلام کرد و افزود: 
بیــش از یک میلیارد و ۲۱۷ میلیون دینار عــراق از طریق این 
ســامانه بــه راهیان کربلا فروخته شــده اســت. عــلاوه بر این، 
۹۴۲۳ نفــر نیــز به صــورت حضــوری و با مراجعه به شــعب 
بانــک بیــش از یــک میلیــارد و ۷0۷ میلیــون دینار عــراق ارز 

دریافت کرده اند.
مدیرعامــل بانک صادرات ایــران، راهپیمایی بزرگ اربعین 
را میثاقــی دوبــاره با حماســه بزرگ عاشــورا و نهضت بزرگ 
اباعبداله الحســین علیه السلام دانست و اظهار کرد: استمرار 
حرکت بزرگ اربعین همبســتگی اجتماعی و همدلی مردم 
و شــیعیان را رقــم زده و بــه نمــادی از رفتارهــای مؤمنانــه و 

اعتقادی مردم ما تبدیل شده است.
وی با تسلیت ایام اربعین، افزود: بانک صادرات ایران سال ها 
اســت که به برکــت اباعبدالله الحســین علیه الســلام، توفیق 
خدمــت به مردم در ایــن ایام را دارد و به دنبال آن اســت که 
بتواند نقش واقعی خود را در حوزه مسئولیت های اجتماعی 

هر سال بهتر از سال قبل و با تجربیات بیشتر ایفا کند.

سرپرست معاونت مالی و اقتصادی بیمه سینا خبر داد؛
پرداخت سود مشارکت در منافع 

نمایندگان بیمه سینا

بیمه

سرپرست معاونت مالی و اقتصادی 
بیمه ســینا از پرداخت سود مشارکت 
شــبکه  و  نماینــدگان  بــه  منافــع  در 
فروش این شرکت برای نخستین بار 

خبر داد.
ایــن  تشــریح  در  نجــف زاده  امیــر 
موضوع بیان داشــت: کارمزد و ســود 
مشارکت در منافع، یکی از هزینه های 
مهم بیمه گری اســت که شرکت های 
بیمه جهت جذب پرتفوی و توســعه 
بازار انجام می دهند، در همین راستا 

شرکت بیمه سینا علاوه بر پرداخت کارمزد و هزینه های صدور به نمایندگان در 
قبال بیمه نامه های صادره آنها، جهت تشویق نمایندگان و توسعه بازار فروش 
شــرکت از محل ســود و عایــدی قراردادهای بیمــه ای، درصدی از ســود را تحت 

عنوان "مشارکت در منافع" پرداخت می کند.
سرپرســت معاونــت مالی و اقتصادی بیمه ســینا ادامــه داد: بر این اســاس، در 
راســتای آیین نامه هــای مصــوب شــورای عالی بیمه و حســب دســتور مدیریت 
محتــرم عامــل در جهــت حمایــت از شــبکه پرتــلاش فــروش و اهــداف تبیین 
شــده شــش گانه، برای نخستین بار در شرکت بیمه ســینا اقدام به محاسبه سود 
مشارکت در منافع در رشته های غیرزندگی سال ۱40۱ کرده و در همین خصوص 
با هماهنگی های انجام شــده ســود مشــارکت در منافــع تا ۱5 شــهریور ۱40۳ به 

حساب نمایندگان محترم مشمول آیین نامه های فوق پرداخت می گردد.
وی تصریح کرد: شــرکتهای بیمه مطابق با آیین نامه های مصوب شــورای عالی 
بیمه می توانند نمایندگان و کارگزاران رســمی بیمه را در سود حاصل از پرتفوی 
متعلق به آنها در کلیه رشته های بیمه مشارکت دهند و سود قابل پرداخت نباید 
از ۱5 درصد مجموع کارمزدهای پرداختی به نماینده و یا کارگزار رسمی بیمه در 

سال مورد نظر بیشتر باشد.

معاونــت علمي و فناوري ریاســت جمهوري از بیمه مرکزي 
جمهوري اســلامي ایــران در اجراي قانــون )۱%( درصد )بند 
۲6 قانون بودجه ســال ۱۳۸۷ ( در خصوص توسعه پژوهش 

هاي کاربردي قدرداني کرد.
بــه گــزارش مــوج بــه نقــل از روابــط عمومــي بیمــه مرکزي 
، حســین ســالار آملــي معــاون فنــاوري و نــوآوري معاونــت 
علمي و فناوري ریاست جمهور، در نامه اي به دکتر فرشباف 
ماهریــان رئیس کل بیمه مرکزي جمهوري اســلامي ایران از 
عملکرد این ســازمان در اجــراي قانون فوق الذکــر قدرداني 

کرد.

بر اســاس بند ۲6 قانون بودجه ســال ۱۳۸۷ کل کشور، بیمه 
مرکــزي جمهوري اســلامي ایــران در قالب ۱54 پــروژه، یك 
درصــد از درآمــد عملیاتــي خــود را در ســال ۱۳۸۷، معادل 
۷5.۱۲6 میلیــارد ریــال )۷/5 میلیــارد تومــان( بــراي انجام 
امور پژوهشــي اختصاص داده و یکي از دســتگاه هاي پیشــرو 
در امــر تحقیقات و پژوهش بوده اســت. این پروژه ها اکثراً در 
قالــب برنامه تحول در صنعت بیمه و در راســتاي عملیاتي 
کردن برنامه تحول صنعت بیمه مي باشد که مسئولیت آن 
از طــرف وزیر امور اقتصــادي و دارایي به بیمه مرکزي واگذار 

شده است.

بر اســاس بند ۲6 قانون بودجه ســال ۱۳۸۷ کل کشــور»کلیه 
شــرکت هاي دولتــي موضوع ماده ۱60 قانــون برنامه چهارم 
توســعه اقتصــادي، اجتماعي و فرهنگي جمهوري اســلامي 
ایران بانك ها و مؤسسات انتفاعي وابسته به دولت موظفند 
حداقل یــك درصد )۱%( از درآمد عملیاتي خود را در ســال 
۱۳۸۷ )به استثناي سود سپرده بانکي( به منظور انجام امور 
پژوهشي هزینه نمایند. سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور 
موظف اســت نســبت به اصلاح جداول بودجه شــرکت هاي 
مذکــور بــه نحــوي کــه ایــن اعتبــارات در ســرفصل جداگانه 

مشخص شود، اقدام نمایند.«

قدردانی معاونت علمی و فناوري رياست جمهوری از بيمه مركزی 
جمهوری اسلامی ايران  

همزمــان بــا فرا رســیدن ۵ شــهریور، روز داروســاز شــرکت بیمه ملت 
جشــنواره ویژه ای را برای متخصصین و شــاغلین در حرفه داروســازی 
و داروخانه هــا برگــزار می کنــد. در ایــن جشــنواره انــواع بیمه نامه های 
مســئولیت حرفــه ای، مدنــی عمومــی و کارفرمــا در قبــال کارکنــان با 

تخفیف های ویژه و پوشش های گسترده ارائه می شود.
به گزارش روابط عمومی بیمه ملت، این شرکت در اقدامی ارزشمند 
بمناســبت فرا رســیدن پنج شــهریور روز بزرگداشــت دانشمند بزرگ 
ایرانی زکریای رازی و روز داروساز، جشنواره ویژه ای را برای شاغلین در 
امر داروســازی و داروخانه ها تدارک دیده اســت. این جشنواره از تاریخ 

پنج شهریور ماه به مدت دو ماه تا چهارم آبان ماه برگزار می شود.
در ایــن جشــنواره پزشــکان داروســازی، مســئولین فنــی داروخانه ها و 

بهره برداران از داروخانه می توانند از تخفیف های ویژه و پوشــش های 
گســترده و جامــع بــرای بیمه هــای مســئولیت حرفــه ای و مدنی خود 
بهره مند شــوند. در این طرح و در جهت حمایــت از کارفرمایان دارای 
داروخانه، علاوه بر بیمه های مسؤلیت حرفه ای، بیمه مسئولیت مدنی 
کارفرما در قبال کارکنان با ۵0 درصد تخفیف ارائه می شود و صاحبان 
مشاغل و حرفه داروخانه و داروسازی می توانند مسئولیت های مدنی 
خود را در صورت بروز حوادث کاری در قبال کارکنان و مراجعه کنندگان 

تحت پوشش قرار دهند.
بــرای بهره  منــدی از تخفیف های ویژه و خرید بیمــه نامه، متقاضیان 
محتــرم می تواننــد بــا مراجعه به شــعب و نمایندگان بیمــه ملت در 

سراسر کشور، خدمات مورد نیاز را دریافت نمایند.

 آغاز جشنواره محصولات بیمه ای
 شرکت بیمه ملت به مناسبت روز دارو ساز

پرداخــت تعداد وام قرض الحســنه و مرابحه 
بانــک کارگشــایی در مجمــوع طــی پنــج ماه 
ابتدای ســال جاری از مــرز ۱0۱ هزار فقره عبور 

کرد.
به گــزارش روابــط عمومی بانک ملــی ایران، 
بانک کارگشایی یکی از واحدهای تابعه بانک 
ملــی ایران اســت که بــه منظور گره گشــایی از 
مشــکلات و رفــع نیازهای فــوری و احتیاجات 
ضــروری افــراد محــروم و نیازمنــد جامعــه از 
فروردین تا پایان مرداد ماه امسال با پرداخت 
وام قرض الحســنه و مرابحــه رفع احتیاجات 
ضروری به ارزش ۱۳ هزار و ۷50 میلیارد ریال 

گره گشای مشکلات  ۱0۱ هزار و ۲00 نفر شد.
بانــک کارگشــایی در مــدت پنج ماه نخســت 
ســال نیــز تعــداد ۳0 هــزار فقــره تســهیلات 
قرض الحســنه بــه ارزش بیــش از یک هــزار و 
۲50 میلیارد ریال و تعداد ۷۱ هزار و ۲00 فقره 
تســهیلات مرابحه به ارزش ۱۳ هــزار میلیارد 

ریال پرداخت کرده است. 
بانک کارگشایی می کوشــد در مواقع ضروری 
بــا حداقــل زمــان در ازای ترهیــن طــلاآلات 
بــا پرداخــت تســهیلات مرابحــه و وام قرض 
الحســنه بــرای کمــک هزینــه درمــان، کمک 

هزینه تحصیلی، تهیه جهیزیه، ودیعه مسکن 
و ... در کنار مشتریان خود باشد.

بانک کارگشــایی به عنــوان یکــی از واحدهای 
بانک ملــی ایران در حال حاضر با ۱۳ شــعبه 
و ۴۲ دایــره فعــال در سراســر کشــور مشــغول 
از  بفــرد  منحصــر  و  متمایــز  خدمــات  ارائــه 

جملــه پرداخــت وام قرض الحســنه، اعطای 
ضــروری،  احتیاجــات  مرابحــه  تســهیلات 
تخصیص صندوق امانت به مشتریان، افتتاح 
انواع حســاب های بانکی، خدمات بانکداری 
الکترونیک و غیره به مشــتریان ارجمند خود 

است.

گره گشایی از مشکلات آحاد جامعه با 
تسهیلات بانک کارگشایی

تسهیلات

رتبه نخست بانک ملت در پرداخت وام 
قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری

وام

بانک ملت در پنج ماهه ابتدای ســال ۱40۳ به 6۱.۹4۲ زوج جوان، تسهیلات قرض 
الحسنه ازدواج و فرزندآوری به میزان ۱۳.5همت پرداخت کرده است.

به گزارش روابط عمومی، تســهیلات قرض الحســنه ازدواج پرداخت شــده از سوی 
بانــک ملت در 5 ماهه ابتدایی امســال ۳۱,5۷۹ فقره و به میــزان ۱0۸,466میلیارد 

ریال بوده که نسبت به سال گذشته 4۷ درصد رشد داشته است.
همچنین مانده تسهیلات فرزند آوری نیز با رشد ۹6 درصدی نسبت به مدت مشابه 
سال قبل، به رقم ۲6,500 میلیارد ریال رسیده که این میزان تسهیلات به  ۳0,۳6۳ 

نفر از هموطنان پرداخت شده است.
بر اســاس ایــن گزارش، بانــک ملت در میــزان اعطای تســهیلات و مصارف قرض 
الحسنه تبصره ای تکلیفی و حمایتی رتبه نخست شبکه بانکی را به خود اختصاص 

داده است و بیش از ۳0 درصد سهم بازار شبکه بانکی را در اختیار دارد.
بــر ایــن اســاس، مانده تســهیلات قرض الحســنه و تکلیفــی بانک ملت بــه میزان 
۱,۹۸۷,۱۱۱ میلیارد ریال اســت که نســبت به زمان مشــابه در سال گذشته 6۲ درصد 

رشد داشته است.
ایــن گزارش حاکی اســت، اعطای تســهیلات ازدواج و فرزنــدآوری در بانک ملت از 

طریق سامانه فرابانک، به صورت غیرحضوری نیز امکان پذیر است.



راه و مسکن

سیاست ها و اولویت های اعطای 
تسهیلات سازمان بنادر از محل 

وجوه اداره شده ابلاغ شد

دبیر انجمن شرکت های کشتیرانی:

 هیچ مستندی 
از معافیت تحریمی بندر 

چابهار وجود ندارد

J O M L E H N E W S P A P E R

کشتیرانی

اخبــار

در شمال شرق، شرق، جنوب 
شرق و دامنه های جنوبی البرز؛

کاهش کیفیت هوا تا 
4 روز آینده

از  هواشناســی  ســازمان  کارشــناس 
وزش بــاد شــدید در برخی ســاعات، 
گاهــی گرد و خــاک و کاهش کیفیــت هوا در 
مناطقی از شمال شرق، شرق، جنوب شرق 
و دامنه های جنوبی البرز طی 4 روز آینده خبر 
داد. امیــن حســین نقشــینه در گفــت و گو با 
خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی 
با شاره به پیش بینی وضعیت آب وهوای روز 
دوشــنبه پنجــم شــهریورماه اظهار کــرد: در 
اغلب نقاط کشور جوی آرام حاکم است اما 
در روزهای ســه شنبه تا جمعه در ارتفاعات 
زاگــرس مرکــزی و البرز، افزایــش ابر، بارش 
پراکنده باران و گاهــی رعد و برق و وزش باد 
پیش بینی می شــود. وی افزود: طی پنج روز 
آینــده بــرای ارتفاعــات جنــوب سیســتان و 
بلوچســتان، غــرب و ارتفاعــات هرمــزگان، 
جنــوب فــارس، شــمال و شــرق بوشــهر در 
ساعات بعدازظهر و اوایل شب افزایش ابر، 
رگبــار و رعد و برق پراکنــده، گاهی وزش باد 
شدید و در برخی نقاط گردوخاک پیش بینی 
می شود. نقشــینه گفت: همچنین طی پنج 
روز آینده در مناطقی از شــمال شرق، شرق، 
و  مرکــز  از  بخش هایــی  شــرق،  جنــوب 
اســتان های واقع در دامنه های جنوبی البرز، 
در برخــی ســاعات وزش بــاد شــدید، گاهی 

گردوخاک و کاهش کیفیت هوا رخ می دهد.
کارشناس سازمان هواشناسی در ادامه گفت: 
آســمان تهران صاف است و از بعدازظهر با 
افزایــش بــاد همــراه خواهد بــود. همچنین 
بیشینه دمای پایتخت ۳۸ درجه سانتی گراد 
بالای صفر خواهد بود و  و کمینه دمای آن به 

۲۸ درجه رسید.

سرپرست معاونت مهندسی 
راه و شهرسازی استان زنجان 

خبر داد؛

پیشرفت پروژه چهار 
بانده کردن محور 

زنجان به بیجار 
و  مهندســی  معاونــت  سرپرســت 
شهرســازی  و  راه  کل  اداره   ســاخت 
اســتان زنجان،گفــت: »قطعــه ســه «پــروژه 
چهــار بانده کــردن محور زنجــان به بیجار با 
پیشــرفت فیزیکی ۲۵ درصد در دست اجرا 
اســت. بــه گــزارش بــازار و بــه نقــل از راه و 
شهرســازی زنجان،ســید احمــد خلیلی،به 
پروژه چهار بانده کردن محور زنجان- بیجار 
اشــاره کرد و گفت: محور زنجــان - بیجار به 
عنــوان یکــی از پرترافیک تریــن محورهــای 
بــا  کــه  اســت  زنجــان  اســتان  مواصلاتــی 
بهره برداری از آن، علاوه بر تسهیل در تردد، 
موجــب کاهش ســوانح جــاده ای و افزایش 

ایمنی هم می شود.
وی ابــراز کــرد: بــه منظــور کاهــش حجــم 
ترافیک، افزایش سطح سرویس و همچنین 
ارتقــاء ایمنــی مســیر، عملیات چهــار بانده 
کــردن محور زنجــان - بیجار از ســال ۱۳۸۵ 

آغاز شده است.
وســاخت  مهندســی  معاونــت  سرپرســت 
اســتان  و شهرســازی  راه  اداره کل  ســاخت 
زنجان،گفــت: محــور زنجان به بیجــار ذیل 
طــرح بهســازی راه اصلــی زنجــان- تکاب و 
زنجــان- بیجار بــا طــول » ۷۶کیلومتر « می 
باشــد که عملیات اجرایی بخــش اول آن به 
طول» ۳۵ کیلومتر« حدفاصل شهر زنجان 
تا شهر زرین آباد در سال ۱۴00 به بهره برداری 
رســیده اســت. خلیلی تاکید کرد: محورهای 
زنجان به بیجار و زنجان به دندی جزو پروژه 
های تفویضی به این اداره کل نبوده و توسط 
شــرکت ساخت و توســعه زیر بناهای حمل 
و نقــل مدیریت می شــود و در حــال حاضر 
»قطعه ســه « پروژه چهار بانده کردن محور 
زنجان به بیجار حدفاصل کیلومتر ۳۶+000 
تا ۵00+۵۱ با پیشــرفت فیزیکی ۲۵ درصد و 
»قطعه ۴« با طول »۱۱کیلومتر« با پیشرفت 
فیزیکــی ۵ درصد پیمان ســپاری شــده و در 

دست اجرا قرار دارد.

رئیس اداره راه و شهرسازی 
 شهرستان فریدونشهر

 خبر داد؛

۳۰ میلیارد ریال 
اعتبار برای تکمیل 

دیوار حائل روستای 
بیجگرد فریدونشهر

شهرســازی  و  راه  اداره  رئیــس 
شهرســتان فریدونشــهر گفت: برای 
تکمیل احداث دیوار حائل روستای بیجگرد 
فریدونشهر، بیش از ۳0 میلیارد ریال اعتبار 
در نظر گرفته شــده اســت. به گزارش پایگاه 
اســتان  از  شهرســازی  و  راه  وزارت  خبــری 
اصفهــان، علی گلشــاهی رئیــس اداره راه و 
شهرسازی شهرستان فریدونشهر اظهار کرد: 
در حوزه طرح های مهندســی و ســاخت این 
شهرســتان، تکمیــل احــداث دیــوار حائــل 
روستای بیجگرد در سال ۱۴0۳ در دستور کار 

قرار دارد.
  وی افــزود: احــداث یک طرف دیــوار حائل 
روســتای بیجگرد در ســال ۱۳۹۵ انجام شــد 
و بــرای تکمیل و احــداث طرف دیگــر دیوار 
اعتبار بالغ بر ۳0 میلیارد ریالی در نظر گرفته 
شــده اســت.   رئیــس اداره راه و شهرســازی 
شهرســتان فریدونشــهر به دیگــر طرح های 
حــوزه راه شهرســتان فریدونشــهر اشــاره و 
گفــت: طــرح دوبانــده کــردن محور پیســت 
اسکی فریدونشهر توسط مشاور آماده شده و 

با اختصاص اعتبار، اجرایی خواهد شد.
  وی اضافه کرد: جاده انتهای فریدونشهر به 
سمت میدان راهداران نیز توسط شهرداری 
و اداره راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای در 

حال احداث و تکمیل است.
  گلشــاهی در ادامــه بــه دیگــر برنامه هــا و 
طرح های انجام شــده اداره راه و شهرســازی 
شهرســتان فریدونشــهر اشــاره و بیــان کرد: 
زمینی به مساحت یک هزار و ۸۴۹ متر مربع 
برای ساخت مسجد در مجموعه های اقدام 
ملــی، نهضــت ملــی مســکن، ۲0۱ پــلاک و 

فرهنگیان تخصیص یافته است.
  گفتنی اســت شهرســتان فریدونشــهر با دو 
هــزار و ۲۳۵ کیلومتــر مربــع در غربی تریــن 

منطقه استان اصفهان واقع است.

صفحه 05

صفحه 06

0606

 مدیر کل راه و شهرسازی استان تهران
 اعلام کرد؛

صدور مجوز برای مشاوران 
املاک در کمتر از ۲ هفته

 مدیرکل راه و شهرسازی خوزستان
  اعلام کرد؛

پرونده مسکن مهر 
خوزستان تا پایان سال 

بسته می شود

رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای اعلام کرد؛

اختصاص ظرفیت حداکثری 
ناوگان حمل ونقل عمومی 
کشور برای بازگشت زوار

رئیــس ســازمان راهــداری و حمل ونقــل جــاده ای از اختصــاص حداکثــر ظرفیــت نــاوگان 
حمل ونقل عمومی برای بازگرداندن زائران اربعین حســینی در مرزهای غربی کشــور 

خبر داد. به گزارش  ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای، »داریوش امانی« 
در بازدید از پایانه های مرزی چذابه و شــلمچه با اشــاره به دپوی اتوبوس ها و 
بسیج تمامی امکانات در پایانه های مرزی مهران، شلمچه، چذابه و خسروی 
گفــت: تمــام تلاش ما این اســت کــه با تمهیدات پیش بینی شــده و بســیج 
حداکثــری امکانــات، برگشــت زائــران عزیزمان توســط نــاوگان حمل ونقل 

عمومی بین شهری به نحو مطلوبی انجام شود.

مدیرکل دفتر برنامه ریزی راهبردی و مدیریت عملکرد 
شرکت فرودگاه ها خبر داد؛

رضایت ۷۱ درصد مردم از 
خدمات فرودگاهی  در ۱۰ روز 
نخست عملیات اربعین ۱۴۰۳

مدیرعامــل ســازمان ملــی زمیــن و مســکن از رفــع 
یکهــزار و ۶00 مورد تعرض به زمین هــای دولتی به 
مســاحت بیش از ۵۶0 هکتار توســط یگان حفاظت 

سازمان خبر داد.
بــه گزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی از 
ســازمان ملــی زمیــن و مســکن، »ارســلان مالکی«، 
مدیرعامل ســازمان گفت:  در ۵ ماه ابتدایی امســال 
حــدود یکهــزار و ۶00 مــورد تعــرض بــه زمین هــای 

دولتی به مســاحت بیش از ۵۶0 هکتار توســط یگان 
حفاظت سازمان رفع تعرض شد.

معــاون وزیــر راه و شهرســازی افــزود: از فروردین تا 
پایان مرداد امســال، ۱۴۹ مــورد حکم قطعی به نفع 
دولت توســط یگان حفاظت ســازمان ملــی زمین و 
مسکن در کشور اجرا شده است که بر اساس آن ۴۲۶ 

هکتار زمین دولتی به بیت المال بازگشته است.
مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن بیشــترین 

مســاحت وقــوع و رفــع تعــرض در ۵ مــاه نخســت 
امسال را مربوط به استان های سیستان و بلوچستان، 

فارس و تهران دانست.
مالکی یگان حفاظت سازمان ملی زمین و مسکن را 
یکی از بازوان پرتوان نظام در حراست از بیت المال 
دانســت و توضیــح داد: نیروهای یــگان حفاظت در 
استان های کشور در صف اول مبارزه با زمین خواری 

قرار گرفته اند.

صفحه  05

دبیر انجمن شرکت های کشتیرانی:

 هیچ مستندی از معافیت
تحریمی بندر چابهار وجود ندارد

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن:

۵۶۰ هکتار اراضی دولتی در ۵ ماه نخست 
امسال رفع تعرض شد

   سه شنبه
    6 شهریور 1403 
  سال هشتم 
   شماره 1875

کشــتیرانی  شــرکت های  انجمــن  دبیــر 
دربــاره معافیت بندر چابهار از تحریم ها 
اظهــار داشــت: در مقطعــی بندر چابهــار صرفا 
بــرای علمیات حمل کالا به افغانســتان آن هم 
بــرای اقدامــات بشردوســتانه معــاف از تحریم 
بــود و اساســا اینکه ســرمایه گــذاری هندی ها در 
چابهــار بــا تاخیر ۲۲ ســاله مواجه شــد بــه دلیل 
تحریم هــا بــود و هیــچ گونــه مســتندی دربــاره 
معافیــت بنــدر چابهــار از تحریم هــا در دســت 

نداریم.
اواخــر  ایلنــا،  اقتصــادی  خبرنــگار  گــزارش  بــه 
ســرمایه گذاری  قــرارداد  مــاه  اردیبهشــت 
بلندمــدت شــرکت هنــدی IPGL بــرای تجهیــز 
و بهره بــرداری از پایانه هــای کانتینــری و کالای 
عمومــی بنــدر شــهید بهشــتی چابهار بــا تاخیر 
سه ســاله منعقد شد، یکی از موضوعات مطرح 
شــده در این قــرارداد از ســوی ایــران راه اندازی 
یــک شــرکت کشــتیرانی مشــترک بین دو کشــور 
بوده اســت که در ایــن باره مدیرعامل ســازمان 
بنــادر بــه ایلنــا گفــت بــود ایــن پیشــنهاد وزیــر 
ســابق راه و شهرســازی ایران باید مورد ارزیابی 
هندی هــا قرار بگیرد و دو کشــور درباره جزییات 

آن به توافق برسند.
شــرکت های  انجمــن  دبیــر  پل مــه،  مســعود 
کشــتیرانی در گفت وگــو بــا خبرنــگار اقتصــادی 
ایلنــا دربــاره توافقــات ایــران و هند در قــرارداد 
دربــاره  چابهــار  بنــدر  اپراتــوری  بلندمــدت 
راه انــدازی شــرکت کشــتیرانی مشــترک اظهــار 
داشــت: حدود 40 سال گذشــته شرکت مشترک 
بخــش  در  هنــد  و  ایــران  بیــن  ســرمایه گذاری 
کشــتیرانی فعال بود که یک شــرکت کشــتیرانی 
مانند کشــتیرانی ایران و مصر یا کشتیرانی ایران 

و روسیه فعالیت می کرد.

وی ادامــه داد: امــا بایــد گفــت در حــال حاضــر 
راه انــدازی یــک شــرکت کشــتیرانی مشــترک و 
ســرمایه گذاری مشــترک بین جمهوری اسلامی 
ایــران و هند بــرای به وجود آوردن یک شــرکت 
بین المللی با توجه به شــرایط موجود تحریمی 
تقریبــا شــدنی نیســت. البته موضــوع مذاکرات 
بین المللی دو دولت ایران و هند متفاوت است 
امــا الان مطالبات مــان از هنــد را نمی توانیم به 
صــورت دلار یــا یورو اخــذ کنیم، در این شــرایط 
چگونه می توانیم وارد ســرمایه گذاری مشــترک 
و معامله دو طرفه شویم که قطعا کشور مقابل، 
در معرض تهدیدات تحریم و مشــکلات خاص 

آن قرار می گیرد. 
پل مــه افــزود: به ایــن دلایــل گفته شــده، ایجاد 
شــرکت مشترک کشتیرانی ایران و هند ناممکن 
اســت و از طــرف دیگر اساســا راه انــدازی چنین 
نــدارد  اقتصــادی  توجیــه  هنــد  بــرای  شــرکتی 
چراکه اولا این شــرکت کشــتیرانی خارج از ایران 
نمی توانــد فعالیت نشــانه دار داشــته باشــد و از 
ســوی دیگر بــرای این حجــم از تجــارت بین دو 
طرف، مشــکل تامین نــاوگان نداریم که بین دو 

کشــور بنگاه اقتصادی مشترک ایجاد شود. 
دبیــر انجمــن شــرکت های کشــتیرانی همچنین 
دربــاره عقــد قــرارداد نهایــی و بلنــد مــدت بــا 
اپراتورهنــدی بنــدر چابهــار و ابهاماتــی دربــاره 
معافیت بندر چابهار از تحریم ها اظهار داشت: 
در مقطعــی بندر چابهــار صرفا بــرای علمیات 
حمــل کالا به افغانســتان آن هم برای اقدامات 
بشردوســتانه معاف از تحریم بود و اساسا اینکه 
ســرمایه گذاری هندی هــا در چابهار با تاخیر ۲۲ 
ســاله مواجه شــد به دلیل تحریم هــا بود و هیچ 
گونه مســتندی دربــاره معافیت بنــدر چابهار از 

تحریم ها در دست نداریم.

سیاست ها و اولویت های اعطای تسهیلات 
سازمان بنادر از محل وجوه اداره شده ابلاغ شد

بندر

دبیــر کمیتــه وجــوه اداره شــده ســازمان بنــادر و 
دریانــوردی، اعــلام کــرد: سیاســت هــا و اولویــت 
های اعطای تســهیلات بانکی از محل وجوه اداره 
شــده ســازمان بنادر و دریانوردی پــس از تصویب 
در هیــات عامــل ایــن ســازمان، جهــت اجــرا بــه 

واحدهای ذیربط ابلاغ شد.
بــه گــزارش پایگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی 
از ســازمان بنــادر و دریانــوردی لقمان پارســی نیا 
بــا بیان اینکه سیاســت هــا و اولویت هــای اعطای 
تسهیلات بانکی از محل وجوه اداره شده سازمان 
بنادر و دریانوردی پس از تصویب در هیات عامل 
ایــن ســازمان، جهت اجــرا بــه واحدهــای ذیربط 
ابــلاغ شــد، اظهار کرد: سیاســت های وجــوه اداره 
شــده این ســازمان بــرای ســال ۱۴0۳ در ۱۴بخش 
بــه  اجــرا  جهــت  و  گرفتــه  قــرار  تصویــب  مــورد 
واحدهــای زیرمجموعــه و تمامــی ذینفعان ابلاغ 

شده است.
و  بنــادر  ســازمان  ذیحســاب  و  مالــی  مدیــرکل 
دریانوردی افزود: این ســازمان بــه منظور تقویت 
زیرساخت ها، افزایش ایمنی حمل و نقل دریایی 
بار و مســافر و توسعه کمی و کیفی ناوگان حمل و 
نقل دریایی و در راســتای تحقق اهداف اسناد بالا 
دستی و برنامه های توسعه اقتصادی و اجتماعی 
کشــور، از محل منابع داخلــی خود در قالب وجوه 
اداره شــده بــا همکاری سیســتم بانکی کشــور گام 
هــای موثری در ایجاد اشــتغال مولــد در فعالیت 
های حمل و نقل دریایی و بندری برداشــته است.
بــه گفته پارســی نیــا، ســازمان بنــادر و دریانوردی 
بــا همــکاری و توافــق بــا سیســتم بانکی کشــور، از 
محــل منابــع مالــی داخلــی خــود تحــت عنــوان 
وجــوه اداره شــده ، مبالغی را نــزد بانک ها تودیع 
و ســپرده گذاری می نمایــد و بانک های عامل در 
قبال ســپرده گذاری ســازمان بنــادر و دریانوردی، 
بــه متقاضیــان صاحــب صلاحیــت و مــورد تایید 

سازمان تسهیلات بانکی پرداخت می کنند.
دبیــر کمیتــه وجــوه اداره شــده ســازمان بنــادر و 
دریانــوردی ادامــه داد: ایــن ســازمان بــه منظــور 
تشــویق و ترغیــب بخــش خصوصــی به ســرمایه 
گــذاری در حــوزه اقتصــاد حمــل و نقــل دریایی و 
همچنیــن افزایــش توجیــه اقتصــادی طــرح های 
اولویــت دار، از محل اصل و فــرع منابع تودیعی، 
بخشــی یــا همــه ســود بانکــی تســهیلات اعطایی 
بانــک هــا را براســاس اولویــت و سیاســت هــای 
مصوب بعنوان یارانه ســود بانکی از محل اصل و 

فرع منابع تودیعی پرداخت می کند.
پارســی نیا  بــا بیان اینکه کلیه اشــخاص حقیقی و 
حقوقــی بخش خصوصــی و تعاونی کــه در حوزه 
دریایی و بندری فعالیت می نمایند، واجد شرایط 
دریافــت تســهیلات از وجــوه اداره شــده ســازمان 
بنــادر و دریانوردی مطابق سیاســت هــا و اولویت 
های ابلاغی هســتند، اعــلام کــرد: متقاضیان می 
تواننــد با مراجعه بــه درگاه خدمــات الکترونیکی 
sp.pmo. ســازمان بنادر و دریانــوردی بــه آدرس
ir ضمــن اطــلاع از ضوابــط و مقررات و سیاســت 
هــا و اولویــت های  وجوه اداره شــده این ســازمان 
، نســبت بــه ثبــت تقاضــا و بارگــذاری مــدارک و 
مســتندات مربــوط بــه طــرح مــورد تقاضــا اقدام 

کنند.
وی توضیــح داد: بــا توجــه به بررســی هــای به 
عمــل آمــده و نظرخواهــی از فعــالان بخــش 
بهــره  و  ســازندگان  از  اعــم  دریایــی  اقتصــاد 
بــرداران طــرح هایــی کــه از منابــع وجــوه اداره 
اســتفاده کــرده انــد، تســهیلات پرداخت شــده 
از محــل منابــع وجــوه اداره شــده آثــار و نتایج 
زیادی به همراه داشــته که به طور خلاصه  می 
تــوان بــه توســعه کمــی و کیفی نــاوگان حمل و 
نقل بار و مســافر و ارتقاء اســتانداردهای ایمنی 
دریانــوردی، ایجــاد اشــتغال مســتقیم در کلیه 
ســطوح صنعــت کشــتی ســازی و دریانــوردی، 

فعال شدن کارگاه های کشتی سازی بخصوص 
در شهرهای ساحلی جنوب کشور،توسعه کیفی 
و ارتقــاء اســتانداردهای ســاخت کشــتی اشــاره 

کرد.
و  بنــادر  و ذیحســاب ســازمان  مدیــرکل مالــی 
دریانــوردی خاطر نشــان کرد: ســود تســهیلات 
بانکی و وثایــق و تضامین در چارچوب ضوابط 
و مقررات بانک مرکزی می باشــد. میزان یارانه 
تخصیصــی طرح هــا در حال حاضــر بین صفر 
تــا  ۱00 درصد اســت که در قالب سیاســت های 
ســالیانه پــس از اتمــام طرح مــورد محاســبه و 

پرداخت قرار می گیرد.
به گفته وی، مدت زمان بازپرداخت تســهیلات 
پنج ســال اســت که بــا  رایزنی صــورت گرفته با 
برخــی از بانک هــای عامــل در مــواردی خاص 
بــه منظــور افزایــش توجیــه پذیــری اقتصــادی 

طرح ها تا ۸ سال قابل افزایش است.
دبیــر کمیته وجــوه اداره شــده ســازمان بنادر و 
دریانــوردی تصریــح کرد: در راســتای سیاســت 
هــای کلان دولــت بــه منظــور توســعه دولــت 
الکترونیــک و افزایــش رضایتمندی ذینفعان و 
با هدف تســهیل و تســریع در ارائــه خدمات به  
متقاضیان ، در ســال گذشته سامانه وجوه اداره 
شــده ســازمان بنادر و دریانوردی پیاده سازی و 

عملیاتی شده است.
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اعزام قطارهای فوق العاده به 
پایانه های مرزی برای بازگشت 

مسافران اربعین
      شــرکت راه آهــن از اعــزام قطارهــای فوق العــاده بــه 
پایانه هــای مرزی بــرای بازگشــت مســافران اربعین 

هم زمان با آغاز موج بازگشت زائران خبر داد.
بــه گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی از 
راه آهــن، جلال مختــاری مدیــرکل روابط عمومی شــرکت راه آهن 
جمهــوری اســلامی ایــران گفــت: باتوجه به آنکــه بازگشــت زائران 
در کشــور آغاز شــده اســت، بخشــی از زائران از طریــق حمل ونقل 
ریلی به کشــور بازمی گردند که در این زمینه ســعی شــده از تمامی 
ظرفیت های بخش حمل ونقل ریلی در شهرهای مختلف استفاده 

شود.
وی افــزود: در بــازه زمانی اربعیــن قطارهای فوق العاده از مشــهد 
بــه کرمانشــاه، تهــران بــه کرمانشــاه، مشــهد به اهــواز و مشــهد به 
خرمشــهر در نظر گرفته شــده اســت. علاوه بر این در مجموع ۶00 
هزار صندلی در قالب هزار و ۱00 رام قطار به مردم خدمت رسانی 
می کننــد و بــرای انجــام عملیــات اربعیــن امســال هیــچ افزایــش 

قیمتی مانند سایر بخش های حمل ونقلی نداشته ایم.
مختــاری ادامــه داد: قطارهــای مســافری بــه شــکل ۲۴ ســاعته از 
ایســتگاه خرمشــهر تــا نقطــه صفــر مــرزی شــلمچه که حــدود ۲0 
کیلومتر اســت اقدام به حمل رایگان مســافران می کنند همچنین 
در برگشــت هــم زائــران امــام حســین)ع( از نقطه صفر مــرزی به 

خرمشهر به صورت ریلی جابه جا می شوند.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر
خبر داد؛

ثبت 4۲۰۰ قایق فاقد هویت استان 
بوشهر در طرح ساماندهی 

     مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی اســتان بوشــهر گفــت: از 
زمــان آغاز طــرح ســاماندهی قایق هــای فاقد هویت 
این استان، چهار هزار و ۲00 نفر از مالکان قایق ها در 

این طرح نام نویسی کرده اند.
بــه گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی از ســازمان بنادر و 
دریانــوردی محمد شــکیبی نســب از ثبت ۴۲00 قایــق فاقد هویت 
اســتان بوشهر در طرح ساماندهی خبر داد و اظهار کرد: از مجموع 
افراد یاد شــده، یک هــزار و ۳۷0 نفر دارای قایق با کاربری صیادی 
هســتند که ســاماندهی آنهــا در صورت صدور مجوز صید از ســوی 

اداره کل شیلات استان محقق می شود.
وی بیــان کــرد: ســایر قایق هــا دارای کاربــری تفریحــی هســتند کــه 
بــا توجه بــه کاربری تفریحــی، در طــرح ســاماندهی محدودیت یا 

ممنوعیتی ندارند.
مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان بوشــهر تصریح کرد: در راستای 
تســهیل در خدمات رســانی به مالکان قایق ها، طرح ساماندهی بر 
بســتر سامانه WWW.SP.PMO.IR و به شکل غیرحضوری انجام 
می شــود که در این زمینه آموزش های لازم به کارشناسان بنادر نیز 

ارائه شده است.
شکیبی نســب افزود: افرادی کــه تاکنون موفق به ثبت درخواســت 
خود در ســامانه نشــده اند باید در اسرع وقت نســبت به نام نویسی 

در طرح ساماندهی قایق های فاقد هویت اقدام کنند.
بــه گفته وی؛ چنانچه قایقی در طرح ســاماندهی ثبت درخواســت 
نداشــته باشــد، پس از اتمام مهلت تعریف شده، در صورت تردد، 

از سوی مرزبانی استان اعمال قانون می شود.
شکیبی نســب اظهــار کرد: بــا ورود رئیس کل دادگســتری اســتان و 
همچنین اســتفاده از ظرفیت شــورای امنیت دریایی اســتان، روند 
طرح ســاماندهی قایق های فاقد هویت در ۲ ماه اخیر شــتاب قابل 
توجهــی پیــدا کرده که ایــن اهتمام و جدیت دســتگاه قضایی قابل 

تقدیر است.

بازگشت زائران اربعین خراسان 
شمالی به فرودگاه بین المللی 

بجنورد
     زائران اربعین استان خراسان شمالی در روز سه شنبه 
۶ شــهریور مــاه ۱۴0۳ از فــرودگاه نجــف اشــرف بــه 

فرودگاه بین المللی بجنورد باز می گردند. 
بــه گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی از 
روابــط عمومــی “همــا”،  زائران اربعین اســتان خراســان شــمالی 
در روز سه شــنبه ۶ شــهریور مــاه ۱۴0۳ از فــرودگاه نجف اشــرف به 

فرودگاه بین المللی بجنورد باز می گردند. 
بــه دنبــال مذاکــرات انجــام شــده اســتانداری خراســان شــمالی و 
هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران هما مقرر شــد پرواز بازگشــت 

زائران نیز  توسط “هما” از نجف اشرف به بجنورد انجام شود.
پــرواز زائــران حســینی ایــن اســتان در ســاعت  0۷:۳0 در فــرودگاه 

بجنورد به زمین می نشیند.
گفتنی اســت نخســتین پرواز بین المللــی فرودگاه بجنورد توســط 
هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران هما" به مقصد نجف اشرف در 

هفته گذشته  انجام شد.

مدیرکل راه و شهرسازی گلستان خبر داد؛ 
آغاز عملیات اجرایی ۱۹ مدرسه در 

سایت های مسکن گلستان
     مدیــرکل راه و شهرســازی گلســتان گفــت: همزمان با 
هفته دولت ســال جاری، عملیات اجرایی ۱۹ مدرسه 
در ســایت های مسکن سطح اســتان با رویکرد تامین 

خدمات کاربری آموزشی آغاز می شود.
بــه گزارش بــازار به نقل از راه و شهرســازی گلســتان، ســید محمد 
حســینی اظهــار کرد: یکی از مهمترین دغدغه هــای برنامه ریزان و 
مدیران شهری، نحوه توزیع و تخصیص منابع و خدمات شهری به 
صورت عادلانه در ســطح مناطق مختلف شــهر برحسب نیازهای 

جامعه شهری است.
مصوبــه  اســاس  بــر  افــزود:  گلســتان  شهرســازی  و  راه  مدیــرکل 
شورای عالی در طرح های جامع و تفصیلی، به ازای هر نفر سه الی 

پنج متر مربع سرانه آموزشی تعریف شده است.
حســینی ادامــه داد: ســرانه فضاهای آموزشــی در شهرســتان های 

استان به تناسب جغرافیا و محل استقرار متفاوت بوده است.
مدیرکل راه و شهرســازی گلســتان همچنین گفت: در اجرای طرح 
نهضــت ملی مســکن نیــز توجــه زیادی بــه تخصیص ســرانه های 
عمومی شده و بخش قابل توجهی از اراضی به این امر اختصاص 

یافت.
وی در انتهــا اظهــار کــرد: هم زمــان بــا هفتــه دولــت ســال جاری، 
عملیات اجرایی ۱۹ مدرســه در ســایت های مسکن سطح استان با 

رویکرد تامین خدمات کاربری آموزشی آغاز می شود.

اخبـــاریادداشت

Road.housing

مدیرکل دفتر برنامــه ریزی راهبردی و مدیریت 
عملکــرد و مجــری طــرح نظــارت بــر کیفیــت 
خدمات فرودگاهی شرکت فرودگاه ها از استقرار 
سیســتم ارزیابــی عملکرد هوشــمند و ســنجش 
از  حســینی  اربعیــن  زائــران  رضایــت  میدانــی 
شــرکت های هواپیمایــی و خدمــات فرودگاهــی 
خبــرداد و گفــت: در ۱0 روز نخســت ســفرهای 
اربعین حســینی امســال ۷۱ درصد مســافران از 
ارائه خدمات در ایــن فرودگاه ها، اظهار رضایت 

کرده اند.
به گــزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی 
از روابــط عمومــی شــرکت فرودگاه هــا و ناوبری 
هوایی ایران، »محمد مهدی افشاری«، مدیرکل 
دفتر برنامــه ریزی راهبردی و مدیریت عملکرد 
و مجــری طــرح نظــارت بــر کیفیــت خدمــات 
فرودگاهی شــرکت فرودگاه ها از استقرار سیستم 
ارزیابــی عملکــرد هوشــمند و ســنجش میدانی 
رضایــت زائران اربعین حســینی از شــرکت های 

هواپیمایی و خدمات فرودگاهی خبر داد.
وی افــزود: طــرح نظــارت بــر کیفیــت خدمــات 
فرودگاهــی و بازخوردهــای آن از دهــه نخســت 
نیــز  و  بین المللــی  فــرودگاه   ۹ در  اربعیــن 
فرودگاه هــای ایلام، اهواز، آبادان و کرمانشــاه به 
صورت هوشــمند و مستمر از مســافران و زائران 
اباعبــدالله الحســین)ع( انجــام می شــود تــا در 
فرایندهــای بعــدی توســط ســامانه های جامــع 

مــورد ارزیابی و ســنجش قرار می گیــرد تا میزان 
رضایتمنــدی مســافران از ارائه خدمــات در این 

فرودگاه ها به صورت دقیق مشخص شود.
مدیرکل دفتر برنامــه ریزی راهبردی و مدیریت 
عملکــرد و مجــری طــرح نظــارت بــر کیفیــت 
خدمــات فرودگاهــی شــرکت فرودگاه هــا یادآور 
شــد: در ایــن طــرح عــلاوه بــر ممیــزی میدانــی 
کیفیت خدمــات فرودگاهی در ایــن فرودگاه ها، 
رضایتمندی از عملکرد شــرکت های هواپیمایی 

نیز مورد ارزیابی و سنجش قرار می گیرد.
جمــع آوری  و  ثبــت  اینکــه  بیــان  بــا  افشــاری 
از  هوشــمند، رضایتمنــدی مســافران و زائــران 
خدمــات فرودگاهــی بــه صــورت مســتمر ادامه 
دارد، اظهــار داشــت: پس از جمــع آوری بیش از 
یــک میلیون پرســش نامه زائران و مســافران در 
امسال در بررســی بیش از یک میلیون بازخورد، 
مشــخص شــد کــه در ۱0 روز نخســت ســفرهای 
اربعین حســینی امســال ۷۱ درصد مســافران از 
ارائه خدمات در ایــن فرودگاه ها، اظهار رضایت 

کرده اند.
وی تاکیــد کــرد: در جهــان قابـــتی امروز مســئله 
مشـتری مـــداری   Customer Orientation
ســنجش   Customer satisfaction index و 
بــه  عملکردهــا  از  مشــتریان  رضایتمـــندی 
هوایــی،  نقــل  و  حمــل  صنعــت  در  خصــوص 
اهمیت فوق العــاده ای بـــرای ارائه کنندگان این 

خدمات پیدا کرده اســت، زیرا رضایت مشتریان 
و مســافران از ایــن خدمــات متضمن بازگشــت 
ســرمایه اســت و در این راســتا پایش هوشمند و 
مســتمر ســامانه ها به صورت لحظه ای و برخط 

مســافران  رضایتمنــدی  میــزان  تعییــن  بــرای 
شــرکت های  و  فرودگاهــی  ســرویس های  از 
هواپیمایــی به عنــوان معیاری مهم مــورد توجه 

جدی قرار گرفته است.

مدیرکل دفتر برنامــه ریزی راهبردی و مدیریت 
عملکــرد و مجــری طــرح نظــارت بــر کیفیــت 
خدمات فرودگاهی شرکت فرودگاه ها بیان کرد: 
در این طرح از ابتدای امسال بیش از یک میلیون 
پرسش نامه از مسافران جمع آوری شده است و 
تمام مشکلاتی که مسافران در این نظرسنجی ها 
اعلام کرده اند به مدیــران فرودگاه های مربوطه 
ارسال می شود تا نسبت به رفع این مشکلات در 

فرودگاه ها اقدامات لازم را به عمل آورند.
افشاری تصریح کرد: با تاکید مدیرعامل شرکت 
فرودگاه هــا، پایــش مســتمر و ســنجش کیفیــت 
عملکردها در فرودگاه ها در دستور کار و الزامات 
دفتر برنامه ریزی راهبردی و مدیرت عملکردها 
اســت تــا بــا رفــع مشــکلات و نواقــص میــزان 
رضایتمندی مســافران از خدمات فرودگاهی در 

سراسر کشور بیش از پیش ارتقا پیدا کند.
مدیــرکل دفتر برنامه ریــزی راهبردی و مدیریت 
عملکــرد و مجــری طــرح نظــارت بــر کیفیــت 
خدمات فرودگاهی شــرکت فرودگاه ها در پایان، 
ارتقای کیفیت خدمات فرودگاهی و کســب نظر 
مســافران و زائــران را مهم ارزیابی کــرد و افزود: 
فرودگاهــی  خدمــات  کیفیــت  مســتمر  بهبــود 
بــرای شــرکت فرودگاه هــا اهمیــت زیــادی دارد 
و مســافران فرودگاه هــا می تواننــد پیشــنهادات 
و نقطــه نظــرات خــود را بــه ســامانه ۱000۷0۶۹ 

پیامک کنند.
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مدیرکل دفتر برنامه ریزی راهبردی و مدیریت عملکرد شرکت فرودگاه ها خبر داد؛

رضایت ۷۱ درصد مردم از خدمات فرودگاهی
در ۱۰ روز نخست عملیات اربعین ۱۴۰۳ 

مسکن مهر

مدیرکل راه و شهرســازی خوزســتان ضمن تشــریح آخرین 
وضعیت مســکن مهر در خوزســتان گفت: تلاش می شود تا 

پایان امسال پرونده مسکن مهر در خوزستان بسته شود.
بــه گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی)خوزســتان(، 
مســعود بیات منش، مدیرکل راه و شهرســازی خوزستان در 
ارتباط با آخرین وضعیت طرح مسکن مهر در استان، اظهار 
کــرد: در زمــان اجرای پروژه مســکن مهر در اســتان، ۷۷ هزار 
واحد مسکن تعریف شده بود که از این تعداد ۲0 هزار واحد، 

در شهرهای جدید و سایر شهرها باقی مانده است.
وی با اشاره به وضعیت دو شهر جدید رامین و شیرین شهر 
اهــواز افزود: با توجه به اینکه بخش عمده ای از مســکن مهر 
در دو شهر جدید رامین و شیرین شهر، فاقد متقاضی بودند 
با پیگیری های انجام شده، تسهیلات دریافتی مسکن مهر را 
با بانک ها تسویه و این  مساکن را تبدیل به مساکن خودمالکی 

و ویلایی کردند.
مدیرکل راه و شهرســازی خوزســتان گفت: در شیرین شــهر، 
حــدود ۹00 واحد مســکن مهر تعاونی ســاخت باقــی مانده 

است که با تدابیر اندیشیده شده و همکاری اداره کل تعاون، 
به زودی تعیین تکلیف خواهند شد.

بیات منش با اشــاره به وضعیت مسکن مهر در سایر شهرها 
عنــوان کــرد: در ســایر شــهرهای اســتان، ۱۳ تا ۱۴ هــزار واحد 
مســکن مهــر باقــی مانــده داریــم کــه حــدود ۸ هــزار و ۵00 
واحد مربوط به واحدهای مســکن مهر تعاونی ها اســت و با 
همکاری اداره کل راه و شهرسازی و اداره کل تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی، تعیین تکلیف خواهد شد.
وی ادامه داد: عمده این مســکن ها قابلیت جذب متقاضی 
را دارند اما حدود ۵ هزار واحد فاقد متقاضی هستند. به این 
منظور، به دنبال این هستیم با تسویه تسهیلات، این مساکن 
بــه متقاضیــان نهضت ملی مســکن بــا تســهیلات مربوطه 
تخصیص داده شــوند. تلاش می شود تا پایان امسال پرونده 
مســکن مهر در خوزســتان بســته شــود؛ عمده مشــکلات در 

سایت های مسکن مهر، عدم تکمیل و آماده سازی است.
بیات منــش با اشــاره به زمین هــای تخصیص داده شــده در 
قالب قانــون جوانی جمعیت عنــوان کرد: یکــی از ابزارهای 

تشــویقی قانــون جوانی جمعیت، اعطای زمیــن بود. میزان 
ثبت نامی ها در اســتان به نســبت کشــور عدد بالایی اســت و 
اســتان خوزســتان، ۱۲ درصد کل ثبت نام دریافت زمین را در 
سطح کشور به خود اختصاص داده است. این درحالی است 
که تنها ۵ درصد جمعیت کل کشور در خوزستان ساکن است. 
بــا توجه به اینکه میزان تقاضای دریافت زمین در اســتان، ۲ 
و نیم برابر میانگین کشــور اســت، این مساله باعث شد تا در 

تامین زمین با مشکل روبرو شویم.
مدیرکل راه و شهرســازی خوزستان با اشــاره به تامین زمین 
مشــمولان طرح جوانی جمعیت، عنوان کــرد: ۱۲ هزار واحد 
زمین تامین شــده اســت اما با توجــه به فرآینــد احراز محل 
سکونت افراد، کار تایید به کندی پیش می رود و در شهرهایی 
که زمین شناسایی شده، تخصیص خواهد شد. البته در برخی 
شهرها مانند باغملک، رامهرمز و ایذه که زمین دولتی و ملی 
نداریم مصوب شده است که شهرک هایی در سه نقطه استان 
طراحی و به متقاضیان تخصیص داده شود. این زمین ها در 

ماهشهر، دزفول، اندیمشک و بهبهان هستند.
بر اساس قانون طرح جوانی جمعیت، دو طیف از خانواده ها 
تحت پوشــش طرح حمایــت از خانــواده و جوانی جمعیت 
هســتند. بخش اول خانواده دارای ســه فرزنــد که تولد فرزند 
ســوم از مهر ۱۴00 به بعد اســت و بخش دیگــر خانواده های 
دارای ۴ فرزند است که چهار فرزند زیر ۲0 سال دارند و فرزند 
چهارم از تاریخ یک فروردین ۱۳۸۳ به بعد متولد شده باشد.

مدیرکل راه و شهرسازی خوزستان  اعلام کرد؛

پرونده مسکن مهر خوزستان تا پایان سال بسته می شود

از ابتدای سال ۱4۰۲ تا کنون انجام شد؛
پرداخت وام ودیعه مسکن به 

افزون بر ۲ هزار و ۸۰۰  متقاضی در 
شهرستان کاشان

مدیر کل راه و شهرسازی استان تهران اعلام کرد؛

 صدور مجوز برای مشاوران املاک
 در کمتر از ۲ هفته

ودیعه املاک

مدیــر کل راه و شهرســازی اســتان تهــران از 
صــدور مجوز پروانه کســب در صــورت کامل 
ملــی  درگاه  در  بارگــذاری  و  مــدارک  بــودن 

مجوزها در کمتر از ۱۵ روز خبر داد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی )تهران(؛ حســین جنتی مدیرکل 
راه و شهرســازی اســتان تهــران گفــت: طبــق 
قانــون تســهیل صــدور مجوزهــا، بنگاه هــای 
معاملات بــدون مجوز بــرای دریافت پروانه 
و  مــدارک  بــودن  کامــل  صــورت  در  کســب 
بارگــذاری در درگاه ملــی مجوزهــا در کمتر از 
۱۵ روز می توانند نســبت به اخذ پروانه کسب 

خود اقدام نمایند.
وی تصریــح کــرد: اســتان تهــران بیشــترین 
لــذا  دارد  را  کشــور  در  غیرمجــاز  بنگاه هــای 
همــکاری اتاق اصنــاف و پلیــس اماکن برای 
پیگیری ســاماندهی بنگاه های مشاور املاک 
غیرمجاز در این اســتان لازم و ضروری است 
و ما از این نهادها طلب امداد و کمک داریم.
تهــران  اســتان  شهرســازی  و  راه  مدیــرکل 
گفــت: بنگاه هــای معامــلات امــلاک مجــوز 
دار خواســتار برخــورد با بنگاه هــای غیر مجاز 
هســتند و این خواســته برحق آنها اســت، در 

واقــع بنگاه هــای معاملات امــلاک مجوز دار 
از وزارت راه و شهرســازی مطالبــه می کنند تا 
به منظور تســهیل فضای کسب و کار برخورد 
بــا بنگاه هــای غیــر مجــاز در اولویــت باشــد، 
بنگاه هایــی کــه بــدون پرداخــت هیــچ گونــه 
مالیــات به شــکل غیــر قانونــی در این صنف 

مشغول فعالیت هستند.
جنتی روش برخورد با بنگاه های غیر مجاز را 
ایــن گونه عنوان کرد که بــا ارائه گزارش ماده 
۲۷ صــادره برای واحدهای غیر مجاز توســط 
اتحادیه و اتاق اصناف به پلیس اماکن و بعد 
از آن توســط پلیس بــه واحدهای صنفی غیر 
مجاز اخطار داده می شــود تا هر چه ســریع تر 
نســبت به اخذ پروانه کســب اقدام کنند و در 
صورتــی کــه فک پلمــب غیــر قانونــی انجام 
دهنــد مشــمول مجــازات مــاده ۵۴۳ قانــون 

مجازات اسلامی می شوند.
مدیــر کل راه و شهرســازی اســتان تهــران در 
خصــوص بنگاه هــای غیــر مجاز گفــت: طبق 
بررسی های میدانی در استان تهران با حدود 
۵ هــزار بنــگاه معامــلات امــلاک غیــر مجــاز 
روبــرو هســتیم بنابرایــن انتظار این اســت تا 
پلیس اماکن بســیار مقتدرانه تر وارد کار شود 

و نسبت به پلمب واحدهای غیر مجاز اقدام 
کند.

وی در پایــان گفــت: از اتحادیه هــا و پلیــس 
اماکــن درخواســت دارم بــه جهــت حمایت 
بــا  مجــاز  امــلاک  معامــلات  بنگاه هــای  از 
بنگاه هایــی کــه به صورت غیر مجاز مشــغول 
فعالیت هســتند برخورد شود تا شرایط برای 

کسب و کار عادلانه مهیا شود.

رئیــس اداره راه و شهرســازی شهرســتان کاشــان گفت: از ابتدای ســال 
۱۴0۲ تا کنون وام ودیعه مسکن به افزون بر ۲ هزار و ۸00  متقاضی در 

شهرستان کاشان پرداخت شده است.
مجتبــی آراســته رئیــس اداره راه و شهرســازی شهرســتان کاشــان در گفتگو با 
خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی از استان اصفهان؛ در خصوص 
تســهیلات ودیعه مســکن ارائه شده در این شهرســتان از ابتدای سال ۱۴0۲ تا 
کنــون اظهــار کــرد: به طور کلی بیش از هشــت هــزار و ۸00 نفر در شهرســتان 
کاشــان برای دریافت تســهیلات ودیعه مســکن در ســامانه مربوطه اقدام به 

ثبت نام کردند.
وی افــزود: از ایــن تعداد متقاضــی، در حال حاضر به افزون بــر ۲ هزار و ۸00 
نفر از واجدین شرایط تسهیلات ودیعه مسکن پرداخت شده، بالغ بر ۱ هزار و 
۸00 متقاضی تعیین شــعبه و بیش از ۴۵0 متقاضی نیز برای تشکیل پرونده 

توسط بانک پذیرش شده اند.  
رئیس اداره راه و شهرســازی شهرســتان کاشــان ادامه داد: علاوه بر این موارد 
افــزون بــر ۱ هــزار و ۷00 نفر در ســامانه تأیید و حائز شــرایط انتخــاب بانک و 
تعییــن شــعبه هســتند و همچنین بالــغ بر ۱ هــزار و ۹00 متقاضی نیز توســط 
بانک هــای عامــل و ســامانه طرح هــای حمایتی مســکن به دلیل عــدم احراز 

شرایط و عدم مراجعه رد درخواست شدند.
  وی گفت: مســتاجران ســاکن در شهرســتان کاشــان برای دریافت تسهیلات 
کمک ودیعه مســکن می توانند به ســامانه جامع طرح های حمایتی مســکن 
به آدرس http://saman.mrud.ir مراجعه کرده و نســبت به ثبت نام اقدام 

کنند.

جلسه مجمع عمومی شرکت بازآفرینی شهری ایران برگزار و صورت های مالی شرکت 
برای سال مالی منتهی به ۲۹ اسفند ۱۴0۲ بررسی شد.

به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از شرکت بازآفرینی شهری ایران، در جلسه 
مجمع عمومی شرکت بازآفرینی شهری ایران، صورت های مالی شرکت برای سال مالی 
به منتهی به ۲۹ اسفند ۱۴0۲ مورد بررسی قرار گرفت و پس از استماع گزارش حسابرس، 
عملکرد مالی و جریان های نقدی آن از تمام جنبه های با اهمیت طبق اســتانداردهای 

حسابداری »به نحو منصفانه« نشان داده شد.
در مجمــع عمومــی این شــرکت کــه با حضــور مهدی نورایــی نماینده رییــس مجمع و 
سرپرســت مرکــز امــور مجامع و نظــارت بر قراردادهــای وزارت راه و شهرســازی و ســایر 
اعضای مجمع برگزار شد، محمد آئینی معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت 
بازآفرینی شــهری ایران گزارشــی از اقدام های شرکت بازآفرینی شــهری ایران بر اساس 

رویکردها و اسناد تحولی در دولت سیزدهم ارایه کرد.
آیینی با اشــاره به این که از ســال ۱۴0۱ شــرکت بازآفرینی شهری ایران موفق به کسب ۱۵ 
افتخار و ۱۵ توفیق شده است، سرفصل این افتخارات و توفیقات را در حوزه های تحولات 
رویکردی )اصلاح و تحول در حکمرانی بازآفرینی شهری(، نوسازی مسکن، محرومیت 

زدایی کالبدی، توانمندســازی و بسترسازی، فعال ســازی ستادهای بازآفرینی شهری در 
سطوح ملی، استانی و شهرستانی، برنامه آینده و ابتکارات آتی دسته بندی کرد.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران با اشاره به این که در حوزه نوسازی بافت های 
فرسوده بیانات مقام معظم رهبری را سرلوحه فعالیت های خود قرار داده ایم، گفت: در 
این مسیر تلاش بر این بود تا خود را اسیر محدودیت ها نکنیم و ابتکار عمل به عنوان سر 
فصل فعالیت ها قرار گرفت تا با تکیه بر ابتکار عمل، نوسازی بافت های فرسوده شتاب 

بیشتری بگیرد.
در ادامــه نورایــی با اشــاره به گزارش عملکرد شــرکت عنوان کرد: بر اســاس این گزارش 
می توان اذعان داشــت عملکرد شــرکت در این ســه ســال مثبت بوده و علی رغم وجود 

برخی مشکلات، بر طبق اساسنامه شرکت برای تمام بندها برنامه تعریف شده است.
وی افزود: وظایف شرکت بازآفرینی شهری ایران بسیار گسترده است و شرکت در حوزه 
مشارکت مردم و ایجاد حلقه های میانی دستاوردهای بسیار مناسبی داشته است که این 

امر جای تشکر دارد.
در این جلســه سایر اعضای مجمع شــرکت بازآفرینی شهری ایران نیز به بیان نظرات و 

دیدگاه های خود در خصوص اقدام ها و رویکردهای شرکت پرداختند.

مجمع عمومی شرکت بازآفرینی شهری ایران برگزار شد
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اخبــــاریادداشت

یک فعال محیط زیست با بیان اینکه نباید با از بین 
بــردن پارک هــا و یا درخت تراشــی فضاهــای جدید 
مســکونی یا اداری ایجاد کرد؛ گفت: مهمترین اقدام 
بــرای صیانــت از پهنه هــای ســبز اســتان البــرز رفــع 
آســیب ها، حفــظ داشــته ها و توجه بــه ظرفیت های 
جمعیتی و نیز ایجاد یک تراز مناسب بین منابع آب 

و میزان مصرف آب است.
عبــاس زارع اظهار کــرد: یکی ارزشــمندترین ذخایر 
زیست محیطی استان البرز، بالاخص در شهرستان 
کرج ســطوح سبز و باغاتی اســت که طی این سال ها 
به پایــداری ظرفیت زیســت محیطی منطقه کمک 
زیادی کرده است. اما در شرایط کنونی کاهش منابع 
آب زیرزمینــی و عــدم سیاســت گــذاری مناســب در 
جهت حفظ و حراســت از آنها از موارد جدی تهدید 

کننده این ظرفیت ها به حساب می آید.
وی افزود: خوشحال هستیم که از این منابع ارزشمند 
که از نقاط قوت استان البرز هستند، برخوردار هستیم. 
لذا ضمن توجه جدی به آن، باید تلاش کنیم که این 
ظرفیت هــای چند کارکردی در حوزه محیط زیســت 

پایدار بمانند.
وی ادامه داد: پهنه های نسبتا بزرگی در استان وجود 
دارد کــه در مالکیــت دولــت و یــا نهادهــای عمومی 
بوده و دارای پوشش نسبتا مناسبی هستند. از جمله 
می تــوان بــه دانشــکده کشــاورزی و منابــع طبیعی، 
مــزارع جهاد کشــاورزی، موسســه اســتاندارد، ســرم 
سازی رازی، مرغ مادر، موسسه دامپروری، باغ سیب 
مهرشــهر و کاخ مروارید اشــاره کرد که جزء پهنه های 

بسیار ارزشمند استان هستند.
زارع بیــان کرد: معتقــدم این اراده بــرای حفاظت و 
نگهــداری از این پهنه های ســبز در دولت و نهادهای 
عمومــی بایــد وجود داشــته باشــد، چرا کــه بازدهی 
آن بــه نفــع کلانشــهر و جمعیت کرج اســت، شــاید 
بیشــترین عاملی که تاکنون توانسته ظرفیت زیست 
محیطــی منطقه را حفظ کند، همین ســطوح ســبز 
هستند. بنابراین امیدواریم که با یک سیاست درست 
همچنــان پایدار بماننــد و اگر آســیبی دیده اند، احیا 
شــده و بتواننــد در حــوزه محیط زیســت و بالاخص 

هوای شهر کمک جدی بکنند.
کــه  ســبزی  فضاهــای  از  نگهــداری  مــورد  در  وی 
کارکردهای آموزشی دارند، گفت: مهمترین کاری که 
باید در استفاده از فضاهایی مثل دانشکده کشاورزی 
مد نظر گرفته شــود، حفظ داشــته ها است. طبیعی 
اســت کــه در طول زمــان و مراحل رشــد تعــدادی از 
گیاهان از بین می رود  اما با توجه به ارزشــمند بودن 
آنها، ضــرورت مهــم  جایگزین کــردن ظرفیت های 
گیاهی جدید است تا پهنه به سرعت تغییر پیدا نکند.
ایــن فعال محیط زیســت در ادامه یادآور شــد: نکته 
مهــم دیگر در مــورد حفاظــت از اینگونه  ظرفیت ها 
این اســت کــه به ســاخت و ســازها بر اســاس همان 

نقشــه اولیــه توجه کنند، نه اینکــه تصمیم بگیرند با 
از بیــن بــردن پارک ها و یــا درخت تراشــی فضاهای 
جدید مســکونی یا اداری ایجاد کنند. به عنوان مثال 
دانشکده کشاورزی نســبت به محیط خود از گذشته 
تاکنون مسئولانه عمل کرده و امیدواریم که مسئولانه 
عمل کردن بازهم ادامه داشــته باشــد و محیط های 
ارزشــمندی از این دســت که ذخیره و ظرفیتی برای 

شهر کرج هستند، همچنان حفظ شوند.
وی ادامه داد: در رابطه با اراضی کشاورزی هم همین 
طور اســت و حتی اراضی که در اختیار نهادها بوده و 
تحقیقاتی و آموزشی هستند، باید همواره این کارکرد 
آنها حفظ شــود. یعنی نباید به دنبال تغییر کاربری 
ایــن اراضــی باشــیم و یــا اینکه بایــد این اراضــی را از 
پروژه های بسیار خطرناکی مثل طرح های مولدسازی 
و یا فــروش اراضــی دولتی که گاها مطرح می شــود، 

مستثنی کنند تا بتوانند همچنان باقی بمانند.
وی بــا اشــاره به چالش هــای کنونی گفــت: آب یکی 
از مهمتریــن چالش هــای اســتان در حــوزه محیــط 
زیست اســت، امروزه منابع آب در حال خارج شدن 
از دســترس ما اســت، در حالی که جایگزینی ندارند. 
بــالا بودن میــزان آب مصرفــی که یکــی از دلایل آن 
تراکم جمعیت است، ذخائر سفره های زیر زمینی را 
کاهش داده و باعث شده پدیده های زیست محیطی 
مثل بیابان زایی، ریزگردها و فرونشست به وجود آید. 
بنابراین باید به آب و ظرفیت های انســانی در استان 
و نیز ایجاد یک تراز مناســب بین منابع آبی و میزان 

مصرف آن توجه بیشتری کرد.
این فعال محیط زیست افرود: دومین موضوعی که 
در حوزه محیط زیســت استان با آن دست به گریبان 
بــوده و عــوارض و هزینه هــای آن را به صور مختلف 
می بینیم، آلودگی هواســت. متاســفانه بررســی ها و 
شاخص ها نشان می دهد که تاکنون بهبودی در این 

حــوزه نداشــته ایم. از دلایل این امر هم عدم کیفیت 
ســوخت و اســتاندارد نبــودن خودروهــا، بــالا بــودن 

مصرف سوخت و احتراق ناقص است.
زارع ادامه داد: از ســوی دیگر بر روی پروژه های ســبز 
که می توانند موجب کاهش آلایندگی شود، به میزان 
جمعیت ســاکن در اســتان و آمد و شــدها، ســرمایه 
گذاری کافی انجام نشــده اســت. نمونه این موضوع 
عــدم توجه کافی به سیســتم  و نــاوگان حمل و نقل 
عمومی ســبز یا پاک اســت. گاها ناوگان حمل و نقل 
عمومی توســعه پیدا می کند اما میــزان الایندگی آن 
بالاســت. بنابراین ضرورت دارد که برای این اســتان 
و بــه خصــوص منطقــه پرتراکــم جمعیتی کــرج به 
موضوع سیســتم حمل و نقل عمومی توجه ویژه ای 
شــود. همچنین باید به اســتفاده از انرژی های ســبز، 
کاهــش آلایندگــی به ویــژه در بخــش نیروگاه هــا و یا 
صنایعی که میــزان آلایندگی بالایــی دارند پرداخته 

شود.
ایــن فعال محیط زیســت بیان کرد: نکتــه مهم این 
اســت که گاها یک عدم همبستگی و عدم همکاری 
بیــن متولیــان ایــن حــوزه وجــود دارد، در حالــی که 
برای بهبود شاخص ها به هماهنگی و همکاری بین 

بخشی نیاز داریم.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه به تدریــج با کاهــش کیفیت 
پهنه های ســبز روبه رو هســتیم، گفــت: این در حالی 
اســت که منابع ارزشمند زیست محیطی در منطقه 
کرج در حال تهدید بوده و وضعیت مناسبی ندارند. 
منابــع آبی اراضی کشــاورزی در حال کاهــش بوده و 
بســیاری از باغات به دلیل عدم تامین آب مناســب 
کیفیت خودشان را از دست می دهند. به طوری که در 
منطقه کرج، کلاک، خلج آباد و سرحدآباد به صورت 
چشمگیری با این چالش مواجه هستیم و منابع آبی 

به اندازه کافی تخصیص داده نمی شود.

 خطر طرح مولدسازی برای
پهنه های سبز کرج

خبــــر

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خراسان خبر داد :

رشد بیش از ۹ درصدی مصرف برق 
درخراسان 

شــرایطی که در آن هســتیم، اوج بار مصرف برق  می باشد . سال به سال 
مصرف برق در کشــور رو به افزایش اســت. امسال در بعضی مواقع رشد 

بیش از ۹ درصد مصرف برق نسبت به سال گذشته را داشتیم.
حســین محمــودی افزود: رشــد مصرف برق در خراســان ناشــی از رشــد صنایع 
بــوده و بخشــی از آن  نیــز به تغییر ســبک زندگی مــردم  برمی گردد ، متاســفانه 
به تازگی ســاختمان هایی ساخته می شــوند که کولر آبی در آن پیش بینی نشده و 

شهروندان باید  از کولر گازی باید استفاده کنند.
 وی ادامــه داد:پاســخ بــه این رشــد مصــرف از طریق افزایــش  تولیــد و انتقال و 
توزیع باید داده شــود. این در حالی است ناترازی از سال های قبل نیز داشته ایم. 

سرمایه گذاری در حوزه برق از رشد مصرف عقب مانده است. 
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خراســان تصریح کــرد: محدودیت ها را باید 
با مدیریت کنترل کرد؛ اگر مشــترکان صنعتی، کشاورزی یا خانگی با ما همکاری 

نکنند، در کل شبکه ی برق کشور مشکل به وجود خواهد آمد.
وی تاکید داشــت : دراین ناترازی  دو مســیر بایســتی انجام شــود ،رفع آن  که در 
کوتاه مدت امکانپذیر نمی باشــد  و تغییرالگوی مصرف توسط مشترکین اصلاح 

شود .
محمــودی اضافــه کــرد: درتلاش هســتیم که دراســتان هــای  خراســان رضوی، 
شــمالی و جنوبــی بیشــترین حمایــت را ازصنایع انجــام دهیم  هــر چند ممکن 
اســت کــه صنایع از ما راضی نباشــند، اما ما تمام تلاشــمان را انجــام می دهیم 
، صاحبــان صنایع و کشــاورزان با درک شــرایط نیز با ما همکاری بهتری داشــته 

باشند .
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خراســان اظهار داشــت  : برقی که به صنایع 
فروخته می شــود گران تر هســت، پس فروش برق به صنایع به سودشرکت برق 
مــی باشــد. گاهی در رســانه ها این ســؤال مطرح می شــود که خراســان رضوی با 
نیروگاه هــای جدیدش چرا دچار محدودیت اســت؟ برق در زمان تولید مصرف 
می شــود، چون شــبکه برق یکپارچه اســت. جهت انرژی نیز تابع مصرف اســت 
یعنــی ممکن اســت در نیــروگاه توس برق تولیــد شــود و در بندرعباس مصرف 
شود، چون شبکه برق مرز استانی ندارد و در همان لحظه  تولید مصرف می شود.
محمــودی تصریح کرد: ما در رنکینــگ تولید برق دنیا، در رده چهاردهم بودیم 
که به دوازدهم رســیدیم ،این نشــان می دهد سرمایه گذاری انجام شده در حوزه 

برق در دولت سیزدهم انجام شده، اما رشد مصرف برق بیشتر بوده است.
وی در خاتمــه یاد آور شــد: سیاســت گذاری اعمال محدودیــت در توزیع برق بر 
عهده استان ها نیست؛ بنابراین نباید این فشار و هجمه روی صنعت برق باشد 

که برق محلی یا صنایع توسط استان ها محدود می شود  .

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب آذربایجان 
شرقی خبر داد؛

افتتاح ۶۰ پروژه آب و فاضلاب 
آذربایجان شرقی در هفته دولت

مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــلاب آذربایجــان شــرقی گفــت: 
همزمــان با هفتــه دولت ۶0 پــروژه آب وفاضــلاب از جمله ۲۲۱ 
پروژه روستایی استان با ۵ هزار و ۴۴۴ میلیارد ریال هزینه افتتاح می شود.
محمد خانی از افتتاح ۶0 طرح ، همزمان با فرارســیدن هفته دولت در 
اســتان خبر داد و اظهار کرد: باهدف افزایش و ایجاد ثبات در جمعیت 
روســتایی و جلوگیــری از مهاجــرت بــی رویــه روســتاییان بــه شــهرها و 
همچنین با توجه به اهمیت خدمات رســانی به جمعیت روستایی در 
هفته دولت ۴۲ پروژه آبرســانی به ۲۲۱ روســتا با هزینه ســه هزار و ۹۷۵ 

میلیارد ریال افتتاح و به بهره برداری می رسد.
خانی در خصوص اقدامات انجام شده برای تامین آب شرب روستاییان 
گفت: احداث ۱۶ باب مخزن ، ۶ ایستگاه پمپاژ، ۱۳ حلقه چاه ،۱۹ کیلومتر 
اصلاح و توســعه و اجــرای ۱۴ کیلومتر خط انتقال به منظور دسترســی 

پایدار روستاییان به آب شرب عملیاتی شده است.
وی پیرامون طرح های توســعه آبرســانی به جمعیت شهری در استان 
آذربایجان شرقی افزود: ۱۲ طرح آبرسانی شهری با اعتباری بالغ بر ۹۱۵ 
میلیارد ریال ، با حفر ۱۳حلقه چاه به ظرفیت ۱۴۷ لیتر در ثانیه، ۲ باب 

مخزن و سه کیلومتر خط انتقال به انجام رسیده است.
مدیرعامل آب وفاضلاب آذربایجان شرقی در خصوص طرح ها وپروژه 
های فاضلاب قابل افتتاح استان گفت: ۶ طرح توسعه شبکه فاضلاب 
با اعتباری بالغ بر۵۵۴ میلیارد ریال، با اجرای ۵ کیلومتر خط انتقال ، ۹ 
کیلومتر شبکه جمع آوری و تعداد ۱۶۶0 فقره انشعاب با تحت پوشش 

قراردادن ۶۶۸0 نفر جمعیت اجرا و آماده افتتاح می باشد.

افتتاح و کلنگ زنی ۳۷۵ پروژه 
برق رسانی در خوزستان به 

مناسبت هفته دولت
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق خوزستان از بهره برداری و 
کلنگ زنی ۳۷۵ پروژه برق رسانی در خوزستان به مناسبت هفته 
دولت خبر داد و گفت: از این تعداد، ۳۷۲ پروژه به بهره برداری رسیده و 

۳ پروژه کلنگ زنی می شود
علی خدری، با اشــاره به اجرای موفق طرح های برق رسانی در مناطق 
شهری و روستایی استان اظهار کرد: این پروژه ها با اعتباری بیش از ۸۵۶ 

میلیارد تومان به بهره برداری رسیده  است.
وی افــزود: با اجرای این طرح ها، شــاهد بهبود چشــمگیر کیفیت برق، 

کاهش تلفات انرژی و افزایش پایداری شبکه در استان خواهیم بود.
خــدری در خصــوص جزئیــات ایــن پروژه ها گفــت: ۴۹ پــروژه اصلاح و 
بهینه ســازی شــهری و روســتایی، ۱۵۲ پروژه توســعه و تامین بــرق، ۵0 
پــروژه کاهــش تلفــات، ۲۸ پروژه افزایش قــدرت مانور، تامیــن برق ۱۸ 
روستای محروم، ۶۱ پروژه بهسازی شبکه روستایی، تامین ۱۴00 سامانه 
خورشــیدی برای عشــایر و ۳ پروژه بهســازی شــبکه برق ویــژه اربعین 

حسینی از جمله مهم ترین این پروژه ها هستند.
مدیرعامــل شــرکت توزیع نیروی بــرق خوزســتان، همچنین به حجم 
پروژه های قابل افتتاح و کلنگ زنی اشــاره و خاطرنشــان کرد: ۲۸۳ هزار 
متر شبکه فشار متوسط، ۴۲۵ هزار متر شبکه فشار ضعیف، ۸۳۲ پست 
هوایی و ۱۵ هزار و ۵00 دستگاه چراغ روشنایی مجموع اقدامات شرکت 
توزیع نیروی برق خوزستان است که در هفته دولت ۱۴0۳ بهره برداری 

یا کلنگ زنی خواهد شد.
وی با اشاره به سختی کار ناشی از گرمای شدید هوا و شرجی های مداوم 
و رطوبت بالای این روزها و دشواری های تامین برق پایدار، بر ادامه روند 
توسعه و بهبود شبکه برق استان با هدف افزایش رضایتمندی مشترکان 

تاکید کرد.

معاون اقتصادی استاندار مطرح کرد:
اجرایی شدن ۱۰ کلان پروژه انرژی 

پاک در سمنان 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری سمنان از اجرایی شدن 

۱0 کلان پروژه انرژی های پاک و تجدیدپذیر در این استان خبر داد.
محمدرضــا صادقــی اظهــار کــرد: در حــال حاضــر ۱0 کلان پــروژه انــرژی 
خورشیدی در شهرستان های مختلف استان داریم. همچنین ۲۷ ریزپروژه 
در حوزه انرژی خورشــیدی در مناطق مختلف اســتان عملیاتی شده است 
کــه بخش عمــده آنها بــا حمایت کمیتــه امداد اســتان افتتاح شــدند و به 

بهره برداری رسیدند.
وی بــا تمجیــد از تلاش هــای کمیتــه امــداد در زمینــه راه انــدازی پنل های 
خورشیدی، بیان کرد: با اجرای این طرح جدا از تولید انرژی پاک، مددجویان 

کمیته امداد نیز صاحب درآمد پایدار شدند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری سمنان ادامه داد: برق تولیدی 
این پنل های خورشیدی به صورت تضمینی خریده می شود و افزایش آنها 

می تواند به حل مشکل ناترازی انرژی در دوران پیک کمک کند.
او با بیان اینکه تاکنون ۳۲ مگاوات در اســتان ایجاد شــده است، اظهار کرد: 
۳۸0 مــگاوات تولید انرژی خورشــیدی نیز در حال اجرا در اســتان ســمنان 
وجود دارد که با بهره برداری از این پروژه ها شاهد افزایش انرژی خورشیدی 

تولیدی در استان خواهیم بود.
وی همچنین از افزایش قابل توجه جوجه ریزی ها در مرغداری های استان 
به عنــوان یــک موفقیت مهم یاد کــرد و گفت: تا دو ســال پیش، دو میلیون 
قطعه جوجه ریزی ها در استان انجام می شد که با حمایت های دولت این 

ظرفیت در حال حاضر از مرز  چهار میلیون قطعه عبور کرده است.
صادقی از ســمنان به عنوان یک قطب مهم تولید گوشــت ســفید در کشور 
نام برد و افزود: میزان تولید مرغ در اســتان در این دو ســال، دو برابر شــده 
است. همچنین ۱0 پروژه صنایع تبدیلی و فراوری و بسته بندی محصولات 
کشــاورزی با ده ها ریزپروژه دیگر در بخش امنیت غذایی در شهرستان های 

مختلف استان اجرایی شده است.

رییس سازمان جهاد کشاورزی مازندران:
۷۸ پروژه کشاورزی در استان 

افتتاح می شود
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان مازندران، از افتتاح ۸۷ 

پروژه کشاورزی همزمان با هفته دولت در استان خبر داد.
به گزارش از جهاد کشاورزی مازندران، بابک مومنی از افتتاح ۸۷ پروژه 
کشاورزی همزمان با هفته دولت در استان خبر داد و افزود: این پروژه ها 
که باهدف توســعه و بهبود بخش کشــاورزی استان اجرا شده اند، منجر 
به ایجاد اشــتغال مستقیم برای ۱۶۳ نفر و غیرمستقیم برای ۱۶۲۱ نفر 
خواهنــد شــد و بیــش از ۱۱ هــزار و ۳0۴ خانــوار از مزایای آنهــا بهره مند 

خواهند شد.
وی تصریح کرد: ســهم اعتبارات ملی و سهم اعتبارات استانی بیش از 

۱۸۸۴ میلیارد ریال بوده است.
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی مازندران خاطرنشان کرد: این نشان از 
اهمیت سرمایه گذاری در بخش کشاورزی و توجه ویژه دولت به توسعه 

این بخش حیاتی است.
همزمان با هفته دولت هزار پروژه عمرانی در استان مازندران افتتاح و 

کلنگ زنی می شود.

معاون استاندار لرستان:

۷ واحد تولیدی در منطقه ویژه اقتصادی بروجرد در حال احداث است

اقتصاد

معاون استاندار لرستان و فرماندار بروجرد گفت: هفت واحد تولیدی بزرگ در 
منطقه ویژه اقتصادی بروجرد در حال احداث است.

مســلم مرادی در دیدار اعضای شورای اداری شهرستان بروجرد با امام  جمعه 
که به مناسبت هفته دولت برگزار شد، اظهار کرد: در دولتی خدمت کردیم که در 
راه خدمت به مردم، رئیس  جمهور و همراهانش به شــهادت رســیدند. دولت 

سیزدهم امید و اعتماد مردم را افزایش داد.
او بیــان کــرد: رئیس  جمهور شــهید در ســطح پایین ترین مــردم جامعه زندگی 
می کرد، شهید رئیسی فردی بود که مسئولیت های بالایی را طی کرد تا به ریاست  
جمهوری رسید، او با وجود همه مدارج علمی و مسئولیت ها، ساده زیست بود و 
مظلومانه به شهادت رسید. شهید رئیسی ذوب در ولایت بود و ولایت  فقیه برای 
او شــاخص بود، او گوش  به  فرمان رهبری بود، او دومین رئیس  جمهور شــهید 

بعد از شهید رجایی بود، شهادت پاداش مجاهدت های شهید رئیسی بود.
معاون اســتاندار لرستان گفت: شهید رئیسی بدهی های دولت قبلی را تسویه و 
مشکلات زیادی مانند نبود کالاهای اساسی و درگیر شدن کشور با بیماری کرونا و 

مشکلات کمبود واکسن را حل  و فصل کرد.
مرادی با اشاره به خدمات دولت سیزدهم در بروجرد، افزود: در سه سال گذشته 

۱00 روستا از طرح هادی برخوردار و نهضت آسفالت در ۱00 روستا انجام شد.
وی اظهــار کرد: ۲000 فقره تســهیلات مســکن روســتایی در دولت ســیزدهم به 
متقاضیان این شهرستان پرداخت شــده و ریل گذاری ساخت مسکن در دولت 
سیزدهم انجام و در شهرستان بروجرد ۷000 واحد در طرح نهضت ملی مسکن 

در حال اجراست.
فرماندار بروجرد با بیان اینکه ۲۴0 واحد طرح نهضت ملی مســکن در بروجرد 
آماده واگذاری اســت، ادامه داد: شهرســتان از تفرقه و اختلاف برخی مســئولان 

رنج می برد.
مــرادی با بیــان اینکه از تعطیلــی ۱۹۲ کارخانه و تولیدی در شهرســتان بروجرد 
جلوگیری شــد، بیان کرد: منطقه ویژه اقتصادی با هفت تولیدی بزرگ در حال 
احداث است و به زودی یک شرکت تولیدی در حوزه فرو سیلیس در منطقه ویژه 

اقتصادی با ۳00 کارگر شروع به فعالیت خواهد کرد.
وی اظهــار کــرد: منطقــه ویــژه اقتصــادی بروجرد کــه در دولت ســیزدهم برای 
شهرســتان بروجرد مصوب شــد ظرفیــت بالایی بــرای رونق و تولید و اشــتغال 

است.
معاون اســتاندار لرســتان ادامــه داد: در دولت ســیزدهم ۴۵00 پرونده در حوزه 
گران فروشــی  و کم فروشــی در تعزیرات حکومتی بروجرد تشــکیل شده است و 

یک فقره نیز ۲۷ میلیارد تومان جریمه شد.
مرادی گفت: اکنون با وجود رونق تولید و اشتغال در شهرستان بروجرد، نیازمند 

۱000 کارگر در کارخانه های سنگبری و آجرپزی ها هستیم.
وی اضافه کرد: تا دو ســال آینده، همه خانه های روستایی در شهرستان بروجرد 
نوســازی خواهد شــد و در دولت سیزدهم همه روســتاهای شهرستان گازرسانی 
شدند و اعتبارات ویژه برای سد آبسرده که یکی از پروژه های راهبردی شهرستان 

است، توسط دولت تخصیص داده شد.

عمران

رییس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری اراک خبر داد:
 آغاز عملیات آسفالت ریزی

در ابرَ پروژه منطقه گردشگری نورالشهدا
اکرم یوسفی     

خبرنگار جمله- اراک

رییــس ســازمان عمــران و بازآفرینــی فضاهــای شــهری 
شهرداری اراک گفت: در مسیر خدمت به مردم و تحقق 
وعــده هــا، عملیات آســفالت ریزی در معابــر و پارکینگ 
های جدید الاحداث منطقه گردشــگری نورالشــهدا)دره 

گردو( آغاز شده است.
 فریــدون عســگری بــا اعــلام این خبــر اظهار داشــت: در 
راســتای تکمیــل پــروژه هــای در دســت اقــدام ســازمان 
گردشــگری  منطقــه  پــروژه  ابَــر  در  شــهرداری  عمــران 
نورالشــهدا )دره گــردو(، معابــر و پارکینــگ هــای جدیــد 

الاحــداث ایــن مجموعــه بــا اتمــام عملیات زیرســازی و 
جدول گذاری، آماده ســازی اجرای آســفالت ریزی شده 

اند.
وی افــزود: در بامــداد یکــم شــهریور ماه ســال جــاری، با 
پخــش و توزیــع ۲۳۳ تــن آســفالت در ابتــدای خیابــان 
نــارون، عملیــات آســفالت ریــزی در منطقه گردشــگری 

نورالشهدا رسما آغاز شده است.
عســگری خاطر نشــان کــرد: با تلاش بــی وقفــه نیروها و 
عوامــل اجرایی ســازمان عمران، در روز های آتی شــاهد 
اتمــام عملیــات هــای عمرانــی در بخــش معبــر اصلــی 
در منطقــه گردشــگری نورالشــهدا، جهــت بهــره برداری 

شهروندان خواهیم بود.

آگهی رای هیات قانون تعيين تکلیف وضعيت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر آراء صــادره هیات تعیین تکلیف مســتقر در ثبت اســناد و املاک شهرســتان ســنندج 
تصرفــات مالکانــه بلا معــارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وســیله مشــخصات 
امــلاک در دو نوبــت بــه فاصلــه ۱۵ روز جهــت اطــلاع عمــوم آکهــی میگــرد در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت دوماه اعتراض خود را به 
این اداره تســلیم نمایند و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی 
اســت درصورت انقضای مدت مذکور وعدم وصــول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند 
بدیهــی اســت در صــورت انقضای مدت مذکور وعــدم وصول اعتراض ســند مالکیت طبق 

مقررات صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
۱ - ششــدانگ یــک قطعه زمیــن مزروعی بنام آقای محمد صالح نیا فرزند یوســف صادره 
دیواندره به مساحت ششدانگ ۸۹۱/6۸ متر مربع پلاک ۶0۶۸ فرعی از ۴-اصلی بخش ده 
منطقه ۲ ســنندج جزء نســق شــماره ۱۴۲۷۱ مورخ۱۳44/0۱/۱6  تنظیمی دفتر اسناد رسمی 

شماره ۱0 سنندج
۲ ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن مزروعی بنام آقای اســعد بــذر افکن فرزند صالــح صادره 
دهــگلان به مســاحت ششــدانگ ۹۳0/۹5 متر مربع پــلاک ۶0۶۷ فرعــی از ۴ اصلی بخش 
ده منطقه ۲ ســنندج جزء نسق شماره ۱۴۲۱0 مورخ ۱۳44/۱/۱6  تنظیمی دفتر اسناد رسمی 

شماره ۱0 سنندج
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/06/06
احمدیان تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/06/۲۱

رئیس ثبت اسناد منطقه ۲ سنندج
از طرف طالب یوسفی ، معاون



قـاب

سخن روز

سوژه روز

حاتم مشمولی بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون 
معروف به »عمو حاتم کتاب باز« درگذشت.

 حاتم مشمولی بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون 
معروف به »عمو حاتم کتاب باز« که از چندی پیش از 
بیماری کلیوی رنج می برد، پیش از ظهر روز دوشنبه ۵ 

شهریور درگذشت.  مرحوم مشمولی سابقه ایفای نقش 
در آثاری همچون »جنگ جهانی سوم« به کارگردانی 

هومن سیدی، سریال »حرفه ای« و »پوست شیر« را در 
کارنامه هنری خود دارد.

»عمو حاتم کتاب  باز« درگذشت

ترس از عشق، ترس از زندگی است و آنان که از عشق دوری می کنند 
مردگانی بیش نیستند. 

برتراند راسل

عکس: احمد معینی جم /   ایرنا

مراسم روز ملی کشتی، پیش از ظهر دوشنبه )۵ شهریور ۱۴0۳( با حضور »احمد دنیامالی« وزیر ورزش و 
جوانان و با تقدیر از »منصور برزگر« و مدال آوران المپیکی در خانه کشتی برگزار شد.

مراسم روز ملی کشتی

خبــر

آخرین مهلت ثبت نام 
دانش بنیان ها در 

نمایشگاه پلاست 
اوراسیا

پاویون شرکت های دانش بنیان در 
ســی و ســومین نمایشــگاه پلاست 
اوراسیا با حمایت صندوق نوآوری 
و  جمهــوری  ریاســت  شــکوفایی 
همکاری هــای  توســعه  ســازمان 
علمــی و فناورانــه بین المللی برپا 

می شود.
 به گزارش خبرگزاری مهر به نقل 
از صنــدوق نــوآوری و شــکوفایی، 
ســی و ســومین نمایشــگاه پلاست 
اوراســیا از تاریــخ ۱۴ تــا ۱۷ آذر ماه 
ســال ۱۴0۳ در استانبول ترکیه برپا 

می شود.
 شرکت های دانش بنیان و علاقه مند 
پاویــون  ایــن  در  حضــور  بــرای 
شــهریور   ۱0 تاریــخ  تــا  می تواننــد 
مــاه ۱۴0۳ برای پیــش ثبت نام به 
ســامانه غــزال صندوق نــوآوری و 
ghazal.inif. شــکوفایی به نشــانی

ir مراجعه کنند.
صنــدوق  برنامه هــای  از  یکــی   
راســتای  در  شــکوفایی  و  نــوآوری 
کمک بــه توســعه بــازار صادراتی 
شــرکت های دانش بنیان، حمایت 
از حضور شــرکت های دانش بنیان 
نیــز  و  داخلــی  نمایشــگاه های  در 
حضــور در نمایشــگاه های معتبــر 
بین المللــی به دو صــورت حضور 

مستقل و برپایی پاویون است.

سایه برین
روزنامه نگار

بســیاری از چهره هایــی که هرکــدام به دلایل 
مختلف از رســانه ملی کنار گذاشــته شدند یا 
خودشــان از ایــن فضا کنــار رفتند، شــروع به 
ادامه فعالیت در بســترهای دیگری کردند یا 
به طور کلی ترک وطن کردند و مسیر دیگری 
چه در برنامه ســازی و چــه در زندگی و عقاید 
یــا  دانشــگاه  بــه  نیــز  عــده ای  برگزیدنــد. 
کلاس هــای تخصصــی خود بازگشــتند و خبر 
خاصی از آن ها نیست. از میان این سه گروه، 
شــاید بتوان گفت که چالش هــای گروهی که 
بــه  تصمیــم گرفتنــد در بســترهای دیگــری 
مســیر حرفه ای خود ادامه دهنــد، از دیگران 
بــه مراتــب بیشــتر اســت. یکــی از ایــن افراد 
»احســان علیخانی« اســت. هــدف این متن 
بررســی اینکــه چــرا او دیگــر در رســانه ملــی 
حضور ندارد نیســت چرا کــه علیخانی امروز 
شــبکه  برنامه هــای  پربازدیدتریــن  از  یکــی 
نمایــش خانگی تحت عنوان »جوکر« را اجرا 
می کنــد. برنامــه ای که شــنیده ها حاکی از آن 
اســت کــه در معــرض توقیــف اســت و ایــن 
فی نفسه خبر خیلی مهمی نیست؛ چرا که به 
حــذف یــا توقیــف برنامه هــای پرطرفــدار تــا 
حــدودی عادت کرده ایــم! علت اهمیت این 
ماجــرا، بــاز شــدن پــای قضایــای مختلف به 
متن اســت. افکار عمومی گمانه زنی هایی در 
خصــوص اینکــه این اتفــاق به دلیــل حضور 
بانــوان و بــه نوعــی ادامــه پــروژه زن ســتیزی 
اســت، مطرح کرده است. مســئولان مربوطه 
این توقیف را به علت مشــکلات حقوقی این 
اثر می داننــد و چالــش برانگیزترین واکنش، 
ســهم احســان علیخانــی اســت. علیخانی با 
انتشــار توئیتــی و اســتفاده از عناوینــی تحت 

عنوان »شکســت خورده« و »در ســایه«، این 
اقــدام را ناشــی از تلاش بــرای انتقام گروهی 
تلقــی کرده که می خواســت امــروز در قدرت 
باشــد اما نیســت. واکنش هایی کــه باید صبر 
کنیــم و ببینیم به یاری جوکر می آیند یا آن را 
بیشــتر در گــرداب غــرق می کننــد. در ادامــه 
از  گزارشــی  قضــاوت،  و  پیــش داوری  بــدون 

تمام حواشی این اتفاق مرور خواهد شد.
به گزارش کاماپرس، همانطور که تاکید شــد 
علیخانــی ادعــا کــرد کمپین یــک خبرگزاری 
بــرای توقیــف جوکــر ۲ در حــال موفق شــدن 
اســت. این تهیه کننــده در ادامه از فشــارهای 
یک جریان سیاســی شکست خورده خبر داد. 
وی در این خصوص نوشــت: »بعد از انتشــار 
جوکــر زنــان و اســتقبال عمومــی مخاطبان و 
رســانه ها، کمپیــن ویژه یک خبرگــزاری برای 
توقیف جوکر ۲ به نتیجه نزدیک شــده است. 
فشــار یــک جریــان سیاســی شکســت خورده 
و در ســایه در کنــار عــدم حضــور علیخانــی و 
برنامه ســازی او در تلویزیــون عامــل اصلــی 

تلاش برای توقیف و یا معامله بر ســر صدور 
مجوز جوکر است.«

با این پیام، برخی فعالان رسانه ای و سیاسی 
بــرادر »ســعید  از تــلاش »وحیــد جلیلــی«، 
جلیلی« برای متوقــف کردن جوکر زنان خبر 
دادند. مثلا »مصطفی فقیهی«، مدیر سایت 
انتخــاب از این تلاش ها با تعبیر »انتقام« یاد 
کرد و نوشت: »ایران شانس بزرگی آورد که از 
چنگ اهریمنی اینان گریخت. حالا که قدرت 
نــدارد و در ســایه و توهــم ۱4 میلیــون رای، 
دســتش به جایی بند نیســت و مجبور اســت 
وحیــد را تحریــک کنــد و گاهی ســعید، وحید 
را! که از تماشــای لبخند مردم کهیر می زنند. 
ببینیــد اگــر جلیلــی رئیــس جمهــور می شــد 
چه بر ســر ایــران مــی آورد. و تــازه این تلاش 
برای توقیف جوکــر و ممانعت انتقام جویانه 
از فعالیــت احســان علیخانــی، یــک اتفــاق 
ســاده، متــداول، آشــکار و غیر قابــل تکذیب 
می کننــد  چــه  پســتوها  در  می دانیــد  اســت؛ 
چــه می گوینــد و چگونه منافع ملــی را هدف 

می گیرند؟«
اما مسئولان ادعای دیگری دارند. »علی اکبر 
محمودی مهریزی«، معاون پایش و نظارت 
ســاترا درباره سرنوشــت جوکر ۲ بــه خبرنگار 
مهــر گفــت: »تهیه کننــده، کارگــردان و مدیر 
رسانه فیلیمو متعهد شده بودند ابتدا نسخه 
بارگــذاری شــده جوکــر ۲ آقایــان را اصــلاح و 
دوبــاره بارگــذاری کننــد و طــی ۲0 روز تمــام 
قســمت های جوکر ۲ قسمت بانوان تدوین و 
سپس در شــورای مجوز انتشار ســاترا بررسی 

شود.«
وی اضافــه کــرد: »الان تنها راه این اســت که 
فیلیمــو هــر چــه زودتــر مطابــق تعهــد خود 

عمل کند.«
»مهران ده نمکی«، عضو مجمع تحلیلگران 
ســاترا نیز گفت: »اطلاعیه ساترا در خصوص 
برنامــه جوکــر ۲ ربطی به جوکر زنــان ندارد و 
در حقیقت ســاترا اعلام کرده اســت چنانچه 
برنامــه جوکــر ۲ مــردان اصــلاح نشــود طبق 
اطلاعیــه قبلــی کــه صــادر کــرده بــود ناچــار 
اســت از طریــق مراجع قضائی جلــوی ادامه 
رونــد انتشــار جوکــر ۲ را بگیرد کــه امیدواریم 
با همکاری فیلیمو به ســرعت شــاهد اصلاح 
قسمت های اعلام شده از سوی ساترا باشیم 
و مشــکل پخــش ادامه قســمت های جوکر ۲ 

نیز حل شود.«
در پایــان می تــوان گفــت کــه توقیف یــک اثر 
اقــدام مذمومــی اســت و  هنــری، فی نفســه 
هیــچ هنردوســتی از آن اســتقبال نمی کنــد. 
همچنیــن بــه دلیــل نــوآوری برنامــه جوکــر 
بانــوان و شکســتن تابوی حضــور زنان در این 
رئالیتی شو، که انصافا به مراتب از برنامه های 
رســانه ملی باکیفیت تر و به ســلیقه مخاطب 
نزدیک تــر اســت، امیدواریــم مشــکل این اثر 

هرچه که هست زودتر مرتفع شود.

گزارش »جمله« از گمانه زنی های مختلف پیرامون شائبه توقیف »جوکر۲«

زن ستیزی یا انتقام سیاسی؟

در  تلگــرام  بنیانگــذار  بازداشــت  حکــم 
فرانســه در حالــی تمدید شــده که برخی 
ادعاها حاکی از این اســت که پشــت پرده 

این دستگیری اسرائیل است.
 به گزارش خبرگزاری مهر، نشریه گاردین 
در خبــری اعــلام کــرد مقامــات قضایــی 
فرانســه دیروز بازداشــت پــاول دوروف را 

تمدید کرده اند.
 وی شــنبه شب در فرودگاهی در نزدیکی 
پاریس دســتگیر شــده بود و به گفته یک 
منبع آگاه دیشــب قاضــی تحقیق که این 
پرونده را بررسی می کند، حکم بازداشت 
وی را تمدیــد کــرد. بازداشــت اولیه برای 
بازجویــی ممکــن اســت تــا حداکثــر ۹۶ 
ســاعت طول بکشــد. پس از پایان یافتن 
مدت زمان بازداشــت، قاضــی می تواند 
دربــاره آزادی وی یا وارد کردن اتهامات و 

تمدید بازداشت وی تصمیم بگیرد.
 در عیــن حــال یکــی از کاربــران پلتفــرم 
 )DaiWW )@BeijingDai ایکس به نام
مدعی شــده دســتگیری دوروف به دلیل 
عــدم پیــروی او از خواســته هــای رژیــم 
صهیونیستی و آمریکا درباره دسترسی به 

اطلاعات کاربران بوده است.
 او در ایــن بــاره نوشــته اســت: دوروف در 
فرانسه به اتهام اســتفاده از پلتفرم برای 
پشــتیبانی از فعالیــت هــای تروریســتی 
و کــودک آزاری و پــس از ســرباز زدن از 
ارائــه اطلاعات کاربران بــه آمریکا و رژیم 

صهیونیستی دستگیر شد و اکنون ممکن 
است به ۲0 سال زندان محکوم شود.

 از ســوی دیگــر جکســون هینــکل مفســر 
سیاســی آمریکایی نیز در ایکس نوشــت: 
هکرهای ضد اسرائیلی که چند گیگابایت 
اطلاعــات حســاس ایــن رژیم را ســرقت 
کرده بودند، آنها را در پیام رســان تلگرام 
درخواســت  از  تلگــرام  کردنــد.  منتشــر 
اســرائیل برای سانســور این اطلاعات نیز 
خــودداری کرده بود. اکنــون پاول دوروف 
بنیانگذار تلگرام در فرانسه دستگیر شده 
و ممکن اســت به ۲0 سال زندان محکوم 

شود.
همچنین هینکل در توییتی دیگر نوشــته 
بــود: چنــد روز قبــل از دســتگیری پــاول 
دوروف، بنیانگذار تلگرام در فرانسه، او به 
طور مستقیم مشغول مذاکره با ولادیمیر 
پوتین رییس جمهور روسیه بود تا پس از 
ســال ها تبعید خودخواســته به کشورش 
بازگردد. دستگیری پاول حمله به روسیه 

است.
 پیش از این نیز نشــریه ژورالســیم پســت 
از وجــود کانال هــای تلگرامی خبــر داده 
بــود که محتــوای حمایت از فلســطین را 
منتشــر می کردنــد. گمانه زنی هــا درباره 
آنکه دلیل دســتگیری دوروف امتناع وی 
از سانســور محتوای حمایت از فلسطین 
اســت، میان حامیان آزادی بیان و آزادی 
آنلاین موجی از خشم ایجاد کرده است.

گاردین خبر داد؛
بازداشت دوروف تمدید شد

بین الملل

بسم الله
با سلام و تحیت

 در نظــام مقــدس جمهوری اســلامی و بواســطه 
خون هــزاران شــهید، پذیرش مســئولیت آن هم 
در نهــاد ارزشــی بنیادبرکــت، ســخت و تعهدآور 
است، لیکن جبهه شکر و سپاس به درگاه خداوند 
متعال می گذارم که فرصتی مبارک برای حضور 
در جایــگاه مدیرعاملــی نهــادی منحصــر بفرد و 
بی نظیر را نصیبم کرد تا نزدیک به ۳ سال از عُمر 
خویش را صَرف امور مرتبط با خدمت رسانی به 
مردمانی نمایم کــه بطورحَتم اگر خالصانه بوده 
باشــد، توشــه ای ذی قیمت برای آخرتم خواهد 
بــود، چــرا کــه وقتــی بــه لبخنــد مملُّــوِ از امید به 
آینده پسران و دختران سرزمینم بهنگام ساخت 
مدارس مُتعدد در دورترین نقاط روستایی کشور، 
بازگشــت غرور به خانه آن مرد و یا زن سرپرست 
خانــوار و آرامــش کــودکان عزیــز و معصــوم آنها 
حاصــل از ایجاد اِشــتغال و درآمد پایدار در نقاط 
کــم برخــوردارِ ایــران عزیــز و ...  فکــر مــی کنــم، 
درحالیکه اینها تنها نمونه هایی از صدها خدمتی 
است که در عملیات فَراگیر و مستمر بنیاد برکت 
برای مردمی کــردن اقتصاد، رفع فقر و آبادانی و 
پیشــرفت ایران عزیز از زمان تاسیس )۲0 آذرماه 
۱۳۸۶( دَمادم و تا به امروز در حال انجام اســت، 

به خود می بالم که بخشــی از این تاریخ و فرآیند 
پُرافتخار بوده و بِدان تعلُق دارم.

��خدا را شــاکرم در این دوره ۳ ســاله، رشد حدود 
۷ برابــری تســهیلات اشــتغال، رشــد ۳ برابــری 
اجــرای طرح های اشــتغال زایی، رشــد ۲ برابری 
حمایــت از بنگاه هــا و شــرکت هــای اقتصــادی 
تولیــدی در مناطق محــروم، گســترش ۲ برابری 
تعداد روســتاهای تحت پوشــش و رســیدن به ۱۶ 
هزارمین روســتا، در مقایسه با ۱۴ سال گذشته )از 
زمان تاســیس تــا ۱۴00( و ســاخت ۷۵0 مدرســه 
از ۲۲۵0 مدرســه برکــت ، ۶۷۸ مســجد و مراکــز 
فرهنگی از ۱۳۲۲ مرکز ، ۹0 مرکز بهداشتی از ۱۷0 
مرکز ســاخته شــده توســط برکت تا کنون، احیای 
بیــش از ۶00 رشــته قنات برای اولیــن بار؛ انعقاد 
و اجــرای بیــش از ۳0 تفاهــم نامه با دســتگاهای 
دولتــی، خصوصــی و نهادهــا، طراحــی و اجرای 
بیش از ۳0 رویداد و نمایشــگاه ملی-تخصصی، 
راه اندازی صندوق قرض الحسنه اشتغال برکت 
)اولین صندوق تخصصی اشــتغال زایی کشور(، 
ایجــاد زنجیره هــای ارزش در حــوزه کشــاورزی و 
آبزی پــروری در طرح های اشــتغال زایی، کســب 
جایــزه تعالــی ۴ ســتاره و ... و در ۵ ماهــه پایانــی 
ادغــام و یکپارچــه ســازی بخش هــای اجتماعی 
ســتاد اجرایی )بنیــاد برکت، بنیاد احســان، بنیاد 

۱۵ خرداد، ســتاد پیشــرفت منطقه ای، معاونت 
برگــزاری  ســتاد(،  اســتانهای  امــور  و  اجتماعــی 
چندیــن پویش ملی که شــاخص ترین آن پویش 
چلــه خدمت بــه نیابت از شــهید جمهــور بود؛ و 
تحقــق ۸۱ درصــدی برنامــه همــه ی  واحدهــای 
ادغــام شــده تــا پایــان تیــر ۱۴0۳  تنها بخشــی از 
خدماتــی بود کــه در خدمــت به مــردم به فضل 

خدا انجام شد.
یقینــا حرکت و موفقیت در این مســیر با برکت و 
زیبا، میسّــر نبود مگر بــا همراهی متعهدانه کلیه 
همکاران عزیزم شاغل در ارکانِ مختلف ستادی 
و اجرایــی بنیــاد برکــت و البتــه تــلاش مُســتمر و 
ایثارگرانه گروه های جهادی، شبکه تسهیلگران و 
مجریان و همکاران ارجمند ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( در سراســر کشــور، لذا امروز که 
بــه رســمِ تقدیر از ادامــه این ماموریت ارزشــمند 
مُعاف شده ام، با آرزوی توفیق و سربلندی برای 
بــرادر جهــادی آقای دکتــر امیرحســین مدنی، از 
همــه شــما عزیــزان  تشــکر و قدردانــی نمــوده و 
طلــب حلالیت دارم، برای شــما بهتریــن ها را از 
خداونــد متعــال در راه خدمــت بــه محرومین و 

مستضعفین خواستارم.ان شاءالله 

برادر کوچک شما،محمد ترکمانه

از  ســیما«  ناتمــام  »روایــت  و  »کاپیتــان« 
محصولات بنیاد سینمایی فارابی در بیستمین 
جشنواره مسلمانان کازان روسیه حضور دارند. 
بــه گــزارش خبرگــزاری مهــر بــه نقــل از روابط 
بیســتمین  فارابــی،  ســینمایی  بنیــاد  عمومــی 
جشــنواره بین المللی مسلمانان کازان میزبان 
۲ فیلــم ســینمایی »کاپیتــان« ســاخته محمــد 
و  امامــی  کنندگــی صابــر  تهیــه  بــه  ای  حمــزه 
»روایــت ناتمام ســیما« به کارگردانــی علیرضا 

صمدی و تهیه کنندگی مجید رضابالا اســت. 
در  ســیما«  ناتمــام  »روایــت  ســینمایی  فیلــم 
فیلــم  و  اســلام«  جهــان  و  »روســیه  بخــش 
ســینمایی »کاپیتان« در بخش »به سوی سینما 

با خانواده« این جشنواره حضور دارند.
 »روایــت ناتمــام ســیما« روایتگــر قصــه دکتــر 
آرش سمین اســتاد دانشگاهی است که زندگی 
امــا خبــری در فضــای مجــازی،  موفقــی دارد 
تغییــر  دســتخوش  را  او  خانوادگــی  شــرایط 

می کند ...
 »کاپیتان« نیز قصه عیســی پسر نوجوانی است 
که با بیماری سرطان دست و پنجه نرم می کند 

و آرزوی دیدن دریا را دارد.
 در دوره قبلــی این جشــنواره فیلم »بدون قرار 
قبلی« توانســت ۲ جایــزه بزرگ ایــن رویداد را 

از آن خود کند. بیســتمین جشــنواره مسلمانان 
کازان از ۱۶ تا ۲۱ شهریور برابر با ۶ تا ۱۱ سپتامبر 

در روسیه برگزار می شود.

پیام »محمد ترکمانه«، مدیرعامل سابق بنیاد برکت به 
خانواده بزرگ برکت 

»کاپیتان« و »روایت ناتمام سیما« در راه روسیه

پیام

سینما
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